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Załącznik  
do Protokołu z sesji Rady Miejskiej w Bodzentynie  

z dnia 26 stycznia 2024 r.   
 

STENOGRAM 

z sesji Rady Miejskiej w Bodzentynie 
z dnia 26 stycznia 2024 roku 

 
 
00:09:34:00 [Teresa Bzymek]: Dzień dobry, witam Państwa serdecznie, otwieram sesję Rady Miejskiej 
w w Bodzentynie. Witam przybyłych na dzisiejszą sesję. Burmistrza Pana Dariusza Skibę, 
Wiceburmistrza Pana Andrzeja Jarosińskiego, Skarbnik Panią Danutę Kopeć, Sekretarza Pana 
Wojciecha Furmanka oraz wszystkich przybyłych Radnych. Jak zawsze pragnę poinformować, że 
zgodnie z przepisami obrady Rady Miejskiej są transmitowane oraz utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Uczestnicząc w sesji wyrażacie Państwo zgodę na przetwarzanie i 
upublicznianie swoich danych osobowych w myśl obowiązujących przepisów tak zwanego RODO. 
Przechodzimy do punktu drugiego, stwierdzenie kworum. Bardzo proszę Państwa Radnych o 
potwierdzenie kworum.   Stwierdzam, że zgodnie z listą obecności oraz potwierdzonym przez 
Państwa Radnych kworum w sesji uczestniczy dwunastu radnych, co stanowi kworum niezbędne do 
prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał. Przechodzimy do punktu trzeciego, 
zatwierdzenie porządku obrad. Bardzo proszę Państwa Radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? 
Proszę, Burmistrz Pan Dariusz Skiba.  
 
00:11:59:00 [Dariusz Skiba]: Szanowni Państwo, chciałbym złożyć wniosek o rozszerzenie porządku 
obrad o punkt w brzmieniu: Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 28 lipca 2023 oraz 25 sierpnia 2023 i 
umieszczenie go w porządku obrad w tym, dziękuję.   
 
00:12:11:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos? Nie widzę. 
Kto z Państwa Radnych jest za rozszerzeniem porządku obrad zgodnie z wnioskiem Burmistrza o 
punkt czwarty? Kto jest za? Kto jest przeciw? ...dwudziestego trzeciego roku, oraz przyjęcie 
protokołów z 25 sierpnia 2023 roku. Proszę Państwa Radnych o zaakceptowanie i przegłosowanie 
całego porządku obrad. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że 
proponowany porządek obrad Państwo Radni przyjęli jednogłośnie. Przechodzimy do kolejnego 
punktu, to jest właśnie punkt czwarty, przyjęcie protokołu z sesji z dnia 28 lipca 2023, oraz 25 sierpnia 
2023. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Przyjęcie 
protokołów, protokołu z sesji z dnia 28 lipca 2023 roku. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymuje? Stwierdzam, że protokół z sesji z dnia 28 lipca 2023 roku został przez Państwa Radnych 
przyjęty większością głosów, przy jednym głosie wstrzymujący się, to jest Radny Pan Dominik Dudek. 
Proszę o przegłosowanie protokołu sesji z dnia 25 sierpnia 2023 roku. Kto jest za? Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że protokół z sesji z dnia 25 sierpnia 2023 roku został przez Państwa 
Radnych przyjęty większością głosów, przy jednym głosie wstrzymujący się, to jest Radny Pan 
Dominik Dudek. Przechodzimy do kolejnego punktu dzisiejszych obrad, to jest punkt, punkt pięć: 
sprawozdanie z działalności Rady Miejskiej w Bodzentynie za 2023 rok. Wysoka Rado, Szanowni 
Państwo. Zgodnie z regulacjami ustawowymi w gminie liczącej do 20000 mieszkańców Rada Gminy 
może liczyć 15 radnych. Zakres właściwości Rady Gminy wyznacza artykuł 18 ustawy z dnia 8 marca 
1990 roku o samorządzie gminnym. Pozostawiając w jej kompetencji wszystkie sprawy będące w 
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zakresie działania Gminy poza wyłączeniami wynikającymi wprost z ustawy chcąc przedstawić 
Państwu całokształt działań Rady Miejskiej w Bodzentynie w 2023 roku przytoczę kilka znaczących 
faktów działalności naszego organu. Rok 2023 nie przyniósł żadnych zmian w składzie osobowym 
Rady. W okresie sprawozdawczym odbyło się 16 sesji w trakcie których podjęto 125 uchwał z których 
44 to akty prawa miejscowego. Spośród odbytych sesji pięć miało charakter nadzwyczajny, dwa były 
sesjami uroczystymi. Najkrótsza sesja trwała 6 minut 25 sierpnia 2023 roku, natomiast najdłuższa 4 
godziny 8 minut - 26 czerwca 2023 roku. Przed sesjami organizowane były posiedzenia Stałych 
Komisji stanowiące stały element pracy Radnych nad projektami uchwał, przedłożonymi materiałami, 
informacjami. W posiedzeniach uczestniczyli pracownicy urzędu oraz przedstawiciele jednostek 
organizacyjnych gminy, którzy udzielali wyjaśnień w sprawach będących przedmiotem obrad, a także 
mieszkańcy. Co roku wiodącymi tematami obrad sesji były sprawy finansów gminy w tym uchwały w 
sprawie zmiany budżetu gminy, oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej uchwalanych na sesji w dniu... 
Uchwalonych na sesji w dniu 29 grudnia 2022 roku. Pierwsza sesja w 2023 roku miała niezwykle 
uroczysty charakter, ponieważ uczestniczył w niej Prezydent Rzeczypospolitej Polskiej Andrzej Duda, 
przedstawiciele różnych instytucji w tym przedstawiciele miast, które utraciły prawa miejskie w wyniku 
reperacji, represji -przepraszam, po powstaniu styczniowym. Na wspomnianej sesji odbytej w budynku 
Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Bodzentynie, Rada Miejska w Bodzentynie przyjęła uchwałę 
ustanawiającą rok 2023 na terenie gminy Bodzentyn rokiem Bohaterów Powstania Styczniowego w 
gminie Bodzentyn. To wydarzenie z pewnością zapisze się na kartkach historii, na kartach historii 
naszej gminy. Kolejna uroczysta sesja odbyła się w dniu 22 czerwca. W sesji uczestniczył między 
innymi Biskup Pomocniczy Marian Florczyk. Rada Miejska podjęła wówczas uchwałę w sprawie 
oddania hołdu Świętemu Janowi Pawłowi II w 20 rocznicę nadania tytułu Honorowego Obywatela 
Miasta Bodzentyn. Na sesji w dniu 26 czerwca Rada Miejska udzieliła Burmistrzowi wotum zaufania 
oraz absolutorium z tytułu wykonania budżetu. W okresie sprawozdawczym Rada rozpatrzyła 4 skargi 
oraz 2 wnioski. Poniżej jest przedstawione informacje dotyczące działalności gminy oraz jednostek 
organizacyjnych, pozwolicie Państwo, że nie będę ich odczytywać, natomiast przejdę do końcowego 
jakby podsumowania sprawozdania. Radni Rady Miejskiej w Bodzentynie w miarę możliwości brali 
udział w obchodach, uroczystościach, inicjatywach organizowanych na terenie gminy. Prezydium Rady 
odbywało cotygodniowe dyżury w Biurze Rady, natomiast wszyscy Radni utrzymywali bezpośredni 
kontakt z mieszkańcami podczas spotkań i rozmów. Rok 2023 nie tyko dostarczył nam nowych 
wyzwań do pokonywania, ale także otworzył drzwi na nowe możliwości. Szanowni Państwo, z głębi 
serca pragnę wyrazić moje uznanie i wdzięczność za wyjątkowo owocną współpracę, jaką mieliśmy 
zaszczyt prowadzić w minionym roku na linii Rada Miejska - Urząd Miasta i Gminy. Wasze nieustanne 
zaangażowanie, profesjonalizm oraz determinacja w podejmowaniu decyzji mających kluczowe 
znaczenie dla dobra naszych mieszkańców zasługują na najwyższe słowa uznania. Dziękuję Panu 
Burmistrzowi oraz Wiceburmistrzowi za doskonałe kierowanie sprawami gminy, podejmowanie 
trudnych decyzji i efektywne zarządzanie zasobami. Wasza nieoceniona praca znacząco przyczyniła się 
do dynamicznego rozwoju naszej społeczności, pozostawiając po sobie trwały ślad postępu. Nie mogę 
zapomnieć o Pani Skarbnik, Panu Sekretarzu oraz kierownikach poszczególnych referatów, jednostek 
organizacyjnych gminy, oraz Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych. Wasza skrupulatność, 
profesjonalizm, zdolności organizacyjne oraz poświęcenie sprawiają, że funkcjonowanie Urzędu jest 
nie tyko efektywne, ale i sprawnie zorganizowane, co przekłada się na korzyść naszych mieszkańców. 
Serdeczne podziękowania kieruję również do wszystkich pracowników Urzędu i jednostek 
organizacyjnych Gminy. Wasza codzienna praca pełna zaangażowania wpływa bezpośrednio na 
poprawę jakości życia mieszkańców. Wyrażam głęboką wdzięczność za Wasze zaangażowanie i 
poświęcenie. Szczególne podziękowania kieruję w stronę Radnych. Dziękuję za współpracę i 
zaangażowanie w minionym roku. Wasza niezastąpiona rola, Wasza niezastąpiona rola w 
podejmowaniu decyzji na rzecz dobra wspólnego wyznacza kierunek rozwoju naszej gminy. Nie tylko 
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wypełnialiście swoje obowiązki wynikające z pełnienia funkcji, ale Wasze działania na rzecz swoich 
wyborców i mieszkańców, często wykraczały znacznie szerzej. Wasza praca jest kluczowa dla naszego 
społeczeństwa, a Wasze wysiłki są niezwykle cenione. Pragnę zaznaczyć, że przyjęte w planie pracy 
tematy i założenia, jak również bieżące zadania realizowane były przez organ właściwie. Szczególne 
podziękowania kieruję również dla sołtysów za aktywność, za zaangażowanie w sprawy lokalne. Wasza 
rola w społeczności wiejskiej ma ogromne znaczenie i jest nieoceniona dla naszej wspólnoty. Na 
zakończenie składam życzenia wszystkim Państwu. Wielu sukcesów, spełnienia marzeń oraz zdrowia 
w nadchodzącym roku. Mam głęboką nadzieję, że nasza współpraca będzie się rozwijać przynosząc 
wymierne korzyści dla wszystkich mieszkańców gminy. Dziękuję, przechodzimy do punktu szóstego, 
podjęcie uchwał w sprawie: podpunkt a), podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2024- 2047. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę, przystępujemy do 
głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała została przez 
Państwa Radnych przyjęta większością głosów, przy jednym głosie przeciwnym, to jest Radny Pan 
Dominik Dudek. Przechodzimy do kolejnego podpunktu, to jest podpunkt b), podjęcie uchwały w 
sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Nie 
widzę, przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, 
że uchwała została przez Państwa Radnych przyjęta większością głosów, przy jednym głosie 
przeciwnym, to jest Radny Pan Dominik Dudek. Przechodzimy do kolejnego podpunktu, to jest 
podpunkt c), podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej 
Rady Miejskiej w Bodzentynie. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę, przystępujemy do 
głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała została przez 
Państwa Radnych przyjęta większością głosów, przy jednym głosie przeciwnym, to jest Radny Pan 
Dominik Dudek, oraz jednym głosie wstrzymującym się, to jest Radny Pan Tadeusz Zieliński. 
Przechodzimy do kolejnego podpunktu, podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z 
działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Bodzentynie. Czy ktoś z Państwa 
chciałby zabrać głos? Proszę, Radny Pan Tadeusz Zieliński.  
 
00:28:01:00 [Tadeusz Zieliński]:  Dziękuję Pani Przewodnicząca. Ja chciałem się odnieść do pewnej 
jednej skargi do której mi odebrano głos w wolnych wypowiedziach. Pani Przewodnicząca odebrała mi 
głos, po prostu nie pozwalała mi się wypowiedzieć. Takie rzeczy mam nadzieję, że nie powtórzą się już. 
Dziękuję.  
 
00:28:18:00 [Teresa Bzymek]:  Dziękuję, czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze głos? Nie widzę, 
przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że 
uchwała została przez Państwa Radnych przyjęta większością głosów, przy dwóch głosach 
przeciwnych, to jest Radny Pan Dominik Dudek i Radny Pan Tadeusz Zieliński. Przechodzimy do 
kolejnego podpunktu to jest podpunkt e), podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z 
działalności Komisji Planowania Budżetu i mienia Komunalnego Rady Miejskiej w Bodzentynie. Czy 
ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę, przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała została przez Państwa Radnych przyjęta 
większością głosów, przy dwóch głosach wstrzymujących się, to jest Radny Pan Dominik Dudek i 
Radny Pan Tadeusz Zieliński. Przechodzimy do kolejnego podpunktu, to jest podpunkt f), podjęcia 
uchwały w sprawie sprawozdania z działalności Komisji Zdrowia, Oświaty i Kultury Rady Miejskiej w 
Bodzentynie. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę, przystępujemy do głosowania. Kto 
jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała została przyjęta przez Państwa 
Radnych większością głosów, przy jednym głosie przeciwnym, to jest Radny Pan Dominik Dudek. 
Przechodzimy do kolejnego podpunktu to jest podpunkt g), przyjęcia sprawozdania, podjęcie uchwały 
w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rolnictwa i Spraw Samorządowych Rady 
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Miejskiej w Bodzentynie. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę, przystępujemy do 
głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała została przez 
Państwa Radnych przyjęta większością głosów, przy jednym głosie wstrzymujący się, to jest Radny Pan 
Dominik Dudek. Przechodzimy do kolejnego podpunktu to jest podpunkt h) punktu szóstego - 
podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Promocji i Turystyki Rady 
Miejskiej w Bodzentynie. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę, przystępujemy do 
głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała została 
przyjęta przez Państwa Radnych większością głosów, przy jednym głosie wstrzymujący się, to jest 
Radny Pan Dominik Dudek. Przechodzimy do kolejnego podpunktu, podpunkt i), podjęcie uchwały w 
sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Bodzentynie na 2024 rok. Czy ktoś z Państwa chciałby 
zabrać głos? Nie widzę, przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała została przyjęta przez Państwa Radnych większością głosów, 
przy jednym głosie wstrzymujący się, to jest Radny Pan Dominik Dudek. Przechodzimy do kolejnego 
podpunktu dzisiejszych obrad, to jest podpunkt k, j), przepraszam. Podjęcie uchwały w sprawie 
przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bodzentynie na 2024 rok. Czy ktoś z 
Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę, przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała została przez Państwa Radnych przyjęta większością 
głosów, przy jednym głosie przeciwnym, Radnego Pana Dominika Dudka. Przechodzimy do 
kolejnego podpunktu, to jest podpunkt k), podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Bodzentynie na 2024 rok. Czy ktoś z Państwa chciałby 
zabrać głos? Nie widzę, przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała została przyjęta przez Państwa Radnych większością głosów, 
przy jednym głosie przeciwnym Radnego Pana Dominika Dudka. Przechodzimy do kolejnego 
podpunktu, podpunkt l), podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Planowania 
Budżetu i mienia Komunalnego Rady Miejskiej w Bodzentynie na 2024 rok. Czy ktoś z Państwa 
chciałby zabrać głos? Nie widzę, przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała została przez Państwa Radnych przyjęta jednogłośnie. 
Przystępujemy do kolejnego podpunktu, to jest przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy, 
podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Zdrowia, Oświaty i Kultury Rady Miejskiej 
w Bodzentynie na 2024 rok. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę, przystępujemy do 
głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że Komisja przyjęła 
uchwałę większością głosów, przy jednym głosie wstrzymujący się, to jest Radny Pan Dominik Dudek. 
Przechodzimy do kolejnego podpunktu, podpunkt n), przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu 
pracy Komisji Rolnictwa i Spraw Samorządowych Rady Miejskiej w Bodzentynie na 2024 rok. Czy ktoś 
z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę, przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała została przyjęta przez Państwa Radnych 
jednogłośnie. Przechodzimy do kolejnego podpunktu, to jest podpunkt o), podjęcie uchwały w 
sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Promocji i Turystyki Rady Miejskiej w Bodzentynie 2024 rok. 
Czy ktoś z Państwa Radnych chciał zabrać głos? Nie widzę, przystępujemy do głosowania. Kto jest za? 
Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała została przez Państwa Radnych 
przyjęta jednogłośnie. Przechodzimy do kolejnego podpunktu, to jest podpunkt p), podjęcie uchwały 
w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli i ustalenia 
maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2024 roku za kształcenie nauczycieli zatrudnionych w 
szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Bodzentyn. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać 
głos? Nie widzę, przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta przez Państwa Radnych jednogłośnie. Przechodzimy do 
kolejnego podpunktu dzisiejszych obrad to jest podpunkt r), podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia 
Gminy Bodzentyn do realizacji Programu Wytchnieniowa - edycja 2024, oraz zasad udzielania pomocy 
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w ramach programu solidarnościowego. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę, 
przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje?  Stwierdzam, że 
uchwała została przez Państwa Radnych przyjęta jednogłośnie. Przechodzimy do podpunktu s), to jest 
podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Bodzentyn do realizacji Programu Asystent Osobisty 
z Niepełnosprawnością - edycja 2024. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę, 
przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że 
uchwała została przez Państwa Radnych przyjęta jednogłośnie. Przechodzimy do kolejnego 
podpunktu, to jest podpunkt t), podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały numer 85/ 695/ 2023 z 
dnia 21 grudnia 2023 roku w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego Gminy 
Bodzentyn w zakresie dożywiania "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024- 2028. Czy ktoś z Państwa 
chciałby zabrać głos? Nie widzę, przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała została przyjęta przez Państwa Radnych jednogłośnie. Szanowni 
Państwo, za czym przystąpimy do kolejnego głosowania w związku z przybyciem na sesję Radnej Pani 
Marzanny Borek, bardzo proszę o potwierdzenie kworum.  Stwierdzam, że od obecnej chwili w sesji 
uczestniczy 13 Radnych. Przechodzimy do kolejnego podpunktu punktu piątego, to jest podpunkt u), 
podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały numer 6/ 38/2019 Rady Miejskiej w Bodzentynie z dnia 
14 stycznia 2019 roku w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 
usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 
całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania. Przystępujemy do głosowania. Kto 
jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała została przez Państwa Radnych 
przyjęta jednogłośnie. Przechodzimy do kolejnego podpunktu, to jest podpunkt w), podjęcie uchwały 
w sprawie uchylenia uchwały numer 85/694/2023 z dnia 21 grudnia 2023 roku w sprawie zmiany 
uchwały numer 69/ 571/ 2022 z dnia 29 grudnia 2022 roku w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia 
Klubu Senior Plus w Bodzentynie w strukturach Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Bodzentynie. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę, przystępujemy do 
głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała została przez 
Państwa Radnych przyjęta jednogłośnie. Przechodzimy do kolejnego punktu dzisiejszych obrad, to jest 
punkt siedem, wolne wnioski i zapytania. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Bardzo proszę, do 
dyskusji zgłosił się Radny Pan Tadeusz Zieliński, proszę bardzo.  
 
00:44:16:00  [Tadeusz Zieliński]: Dziękuję bardzo. Ja chciałem tak zadać pytanie wszystkim tu 
obecnym, czy kto wyżyje za 200 złotych miesięcznie, bo takie pieniądze dostają ludzie którzy nie mają 
w ogóle domu, mieszkają w kontenerach, przychodzą do mnie z prośbą żeby mu pożyczyć na chleb, bo 
on nie ma. 200 zł dostał, to przyniósł mi dokument, który stwierdza to ewidentnie. Czy ktoś z nas tu 
wszystkich może to przeżyć? Czy to jest dobry kierunek? Bawimy się, co tydzień robimy imprezy a tu 
nie potrafimy pomóc ludziom. Dziękuję bardzo.  
 
00:44:50:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos? Proszę, 
Radny Pan Dominik Dudek.  
 
00:45:01:00 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Ja mam kilka pytań. Pierwsze pytanie 
dotyczy przewozów o charakterze użyteczności publicznej organizowanych przez naszą gminę a 
mianowicie: Od kiedy są realizowane, czy już są realizowane te przewozy i czy ktoś będzie kontrolował, 
czy te kursy w rzeczywistości są realizowane?  Byłem wczoraj w pobliżu oczyszczalni ścieków w 
Świętej Katarzynie, no widziałem co tam się dzieje, jak to wygląda i pytanie: Czy gmina Bodzentyn 
zamierza Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych, których, którego właścicielem w 100% jest gmina 
Bodzentyn, czy coś zamierzają w tej sprawie zrobić? Czy tylko to skończy się na tej uruchomionej linii 
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komunikacyjnej Święta Katarzyna w mojej opinii niewystarczające. Czy będą jakieś kroki w tym 
zakresie podejmowane ? I jeszcze jedno pytanie a mianowicie, jak wygląda sprawa z planem 
zagospodarowania przestrzennego w obszarze cm..., pytam z tego względu, że 16 listopada 2023 roku 
dostaliśmy pismo Wojewody Świętokrzyskiego o rozstrzygnięciu nadzorczym stwierdzającym 
nieważność części uchwały właśnie dotycząca tego planu i pamiętam też żywiołowe wypowiedzi Pana 
Burmistrza Jarosińskiego jak to trzeba szybko robić, bo tam już zaczyna brakować miejsc, a nagle się 
zrobiła taka cisza w tym temacie. No to tak dodam może, że pojawiły się tam obszary zabudowy 
zagrodowej, porozmawiałem z ludźmi do kogo te działki należą. No ciekawe informacje, myślę, że 
tutaj nie ma co szerzej na razie na ten temat się wypowiadać, ale też już w pewnym sensie otworzyło mi 
to oczy dlaczego niektórzy tak impulsywnie reagowali na studium i na ten rzeczowy plan 
zagospodarowania przestrzennego. Jakby można wytłumaczyć mieszkańcom na jakim to jest etapie i 
co w tym zakresie się dzieje. Dziękuję.   
 
00:47:19:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos? Bardzo 
proszę, Radna Pani Marzanna Borek.   
 
00:47:32:00 [Marzanna Borek]: Ja mam takie prośby o pomoc, od mieszkańców Śniadki Drugiej. Tam 
na początku Śniadki jest przystanek autobusowy i mieszkańcy proszą o zamontowanie tam kosza na 
śmieci, bo akurat nie ma w tym miejscu, na większości przystanków są, a akurat tam nie ma. To jest 
początek Śniadki od strony Tarczku, tam przy wiacie przystankowej. Druga prośba - to ja już 
rozmawiałam z Panem Burmistrzem Andrzejem Jarosińskim, ale przypomnę się, że istnieje 
konieczność wycięcia drzewa całkiem przy świetlicy w Sieradowicach, ewentualnie mocnego obcięcia 
gałęzi, ponieważ obok drzewa została usytuowana lampa nowego oświetlenia, i dobrze byłoby to teraz 
zrobić, kiedy nie ma liści, bo później drzewo zasłoni lampę i będzie mniej oświetlone boisko przy 
świetlicy w Sieradowicach. Dzisiaj rano jadąc do pracy mogłam zauważyć śnieg stopniał, jest mnóstwo 
dziur w drodze powiatowej przez Sieradowice Parcele i dobrze by było, żeby to zgłosić, bo naprawdę 
niektóre mają dość pokaźne rozmiary i jeszcze pytanie do Pana Burmistrza Andrzeja Jarosińskiego. 
Prośba moja którą zgłaszałam o lustro przy skręcie do Sieradowic Parceli przy Siekiernie, czy już 
wiadomo co z tym lustrem się stało? Czy Pan ustalił? Pan Burmistrz? I chyba tyle, tak na szybko. 
Dziękuję.  
 
00:49:12:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos? Proszę Radny 
Pan Tadeusz Zieliński.  
 
00:49:16:00 [Tadeusz Zieliński]: Dziękuję bardzo. Bo przypomniało mi się, chciałbym zapytać czy 
droga, ten łącznik między Psarami a drogą wojewódzką do Skarżyska jest odśnieżana, powinna być? 
Czy nie? Po prostu, bo tam nie idzie przejechać po prostu, rolnicy muszą jeździć w koło tak, że to 
utrudnienie jest takie, w ogóle nie odśnieżana jest chciałem powiedzieć. Rolnicy jeżdżą do CPN-u po 
paliwa, nie? Jeżdżą do lasu po drzewo, dziękuję.  
 
00:49:47:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos? Bardzo 
proszę, sołtys Pan Bogusław Wzorek.   
 
00:49:57:00 [Bogusław Wzorek]: Dziękuję Pani przewodnicząca. Panie Burmistrzu, mam kilka pytań. 
Pierwsze, to mieszkańcy mnie pytają co z traktorkiem, bo bardzo ładna inicjatywa wyszła od naszych 
Pań Radnych odnośnie składki na.., z funduszu sołeckiego na traktorek do odśnieżania. Mieszkańcy 
pytają, czy jest, czy ma być, czy będzie i czy będą odśnieżane chodniki. No w tej chwili nie mamy śniegu 
dzięki Bogu.  Mieszkańcy Sosnowej pytają co z drogą na tej ulicy Sosnowej, czy jest coś robione? Jakiś 
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projekt miał być i tak dalej i pytanie numer trzy: Mieszkańcy pytają, czy przedszkole ,które miało postać 
u nas już umarło, czy, czy jest w trakcie, dziękuję.  
 
00:50:54:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę jeszcze Marzanna Borek Radna, proszę bardzo.  
 
00:50:56:00 [Marzanna Borek]: Bo jak jesteśmy przy śniegu, to jeszcze mi się przypomniała jedna rzecz. 
Ja w tym miejscu chciałam bardzo serdecznie podziękować Panu Burmistrzowi Dariuszowi Skibie a 
propos śniegu, zasp, zawiei, zamieci chciałam powiedzieć, że nasza współpraca na linii Radna - Pan 
Burmistrz przebiegała wzorcowo, udało nam się pomóc wielu ludziom, za co bardzo dziękuję, też od 
tych mieszkańców.  
 
00:51:24:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Radna Pani Agnieszka Barcikowska.  
 
00:51:29:00 [Agnieszka Barcikowska]: Dziękuję Pani Przewodnicząca, Panowie Burmistrzowie, Pani 
Przewodnicząca, Wysoka Rado. Trzy prośby. Ja już prosiłam w kwestii oświetlenia brakującego w 
Świętej Katarzynie ulica Kielecka. Mam tutaj informację od Pana Roberta, że jakieś tam kroki w tym 
zakresie już poczynił, chciałam zapytać w jakim czasie możemy spodziewać się tutaj naprawienia tych 
brakujących lamp? l też chciałam się przypomnieć w kwestii rozkładów jazdy na te kursy, które są teraz 
zaplanowane, te uzupełniające.... Ale chodzi o to, żeby one wisiały też na przystankach tak, żeby 
mieszkańcy, i odnowienie przystanków w Świętej Katarzynie. One są zniszczone, pomalowane, 
porysowane, gdzieś tam nie do końca estetycznie, dobrze wyglądają i chciałam prosić o wsparcie, jeśli 
chodzi o przystanki. Dziękuję.  
 
00:52:29:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Radna Pani Zofia Gliwa.  
 
00:52:32:00 [Zofia Gliwa]: Pani Przewodnicząca, Panowie Burmistrzowie, Szanowna Rado. Ja 
chciałabym, aby Pan Burmistrz powiedział tak przed kamerami, żeby mieszkańcy usłyszeli na jakim 
etapie jest budowa tej naszej drogi łącznika Dąbrowa Górna i Dolna, bo mieszkańcy nie wiedzą, nie 
wierzą, bardzo proszę o powtórzenie. Dziękuję.  
 
00:52:58:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Radny Pan Dominik Dudek.  
 
00:53:02:00 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Tu Pani Radna Barcikowska 
powiedziała o pomalowanych przystankach. Panie Burmistrzu chciałbym zgłosić, że na Wiącce też 
przystanek został pomalowany i też tam to powinno zostać, no poprawione i te napisy powinny zostać 
zmazane, dziękuję.  
 
00:53:25:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos? Nie widzę. 
Dziękuję Państwu, przechodzimy do kolejnego punktu, to jest punkt ósmy - udzielenie odpowiedzi na 
zapytania. Bardzo proszę Pana Burmistrza Pana Dariusza Skibę o udzielenie odpowiedzi.  
 
00:53:44:00 [Dariusz Skiba]: Dziękuję Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, Drodzy Słuchacze, 
Widzowie. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania. Pan Tadeusz Zieliński zapytał o pomoc społeczną 
dla osób, które tego potrzebują. Nie znam dokładnie sytuacji, szczegółów o którym Pan mówi, więc 
chętnie bym się zapoznał z tym, tą sytuacją i bym sprawdził dokładnie, czy nasz ośrodek pomocy 
społecznej wywiązuje się z tych zadań. Więc chętnie po spotkaniu może Pan... ale bez nazwiska, 
dobrze? Bez nazwiska.  
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00:54:21:00 [Tadeusz Zieliński]: Oczywiście, że nie będę mówił tu nazwiska, ale do MGOPS-u można 
podejść i sprawdzić jakie zostały wydane teraz decyzje, na jaką kwotę miesięcznie, miesięcznie 
wypłacane są pomoce, dziękuję.  
 
00:54:34:00 [Dariusz Skiba]: Jak najbardziej. Zapoznam się z tym, dzisiaj po sesji porozmawiam z panią 
kierownik i przedstawię t ten problem do pani kierownik pomocy społecznej. Pytał Pan o łącznik 
między tutaj drogą Psary Stara Wieś a drogą wojewódzką. Z tego co pamiętam, to firmy, które 
obsługują nasze drogi to mają za zadanie odśnieżać drogi asfaltowe. No są sytuacje sporadyczne, 
wyjątkowe, gdzie te firmy jadą i odśnieżają i pomagają, więc tam to jest łącznik prawda? To nie jest 
teren zabudowany, ale w trudnych sytuacjach mi się wydaje, że moglibyśmy pomóc jeśli chodzi o 
odśnieżenie tych, tych łączników. Nie znam szczegółów dokładnie czy tam bo, zresztą firma, która 
obsługuje, jedna z firm jest ze Starej Wsi z Psar, więc ten, więc, ale to sprawdzę. Pan Radny Dudek 
pytał o przewozy autobusowe, tu uzupełni Pan Zastępca Andrzej Jarosiński, ale z tego co wiem moi 
Drodzy, to jest coś nowego. Wprowadziliśmy taka nową, szerszą regułę jeśli chodzi o przewozy 
autobusowe komunikacji miejskiej. Skorzystaliśmy z dofinansowania rządowego. Ja wiem o tym, że to 
są początki, jest trzech przewoźników. Oni są na etapie, na etapie tych rozkładów jazdy, ale mają 
umowy i szczegóły, wiem że mieli uzupełnić rozkłady jazdy na przystankach, o to prosiliśmy, ale 
szczegóły powie Zastępca. Oczyszczalnia ścieków w Świętej Katarzynie. Tutaj Pan Radny Dudek nie 
odkrył Ameryki. To nie jest nic nowego, bo od początku istnienia tej kanalizacji, czyli od ponad 12 lat 
problem jest ten sam cały czas. Kanalizacja jest nieszczelna, myśmy jej nie budowali, myśmy tylko 
przebudowali oczyszczalnie ścieków. W tej chwili, od dłuższego czasu, kiedy Pan Radny Dudek zgłosił 
to do odpowiednich organów, instytucji, spółka.. Nadmiar tej wody, która wpływa do, do, do sieci 
przewozi się na tyle ile może, stara się do Bodzentyna. Ja bym chciał, jakby Pan Radny mógł sprawdzać 
to kiedy jest okres letni, tego nie ma i to jest jeśli Pan ma tytuł doktora inżyniera, także Pan wie, że woda 
dostaje się tylko i wyłącznie po roztopach i po obfitych opadach deszczu i to jest problem kanalizacji a 
nie oczyszczalni ścieków. Oczywiście spółka ma program naprawczy, już ma opinię specjalistów i te 
działania będą podejmowane w okresie letnim, kiedy już będziemy gotowi z takim dokładnym, 
dokładną oceną wszystkich potrzeb a mianowicie uszczelnieniem tej sieci studzienek żeby nie dopływa 
wody gruntowe i opadowe do tej kanalizacji. Wzdół, cmentarz, plan miejscowy to Zastępca szczegóły 
zna odpowie Panu Zastępca. Przystanek w Wiącce, Pan pytał. Powtórzę to, że  Pan Radny Matla 
wszystkie szczegóły związane z jego terenem zgłasza na bieżąco telefonicznie bądź osobiście i to co 
Pan powiedział, to już jest złożone wcześniej i mamy się tym zająć, żeby usunąć te napisy na 
przystankach. Pani Marzana Borek pytała o kosz śmieci przy przystanku w Śniadce - to jest do 
zakupienia. Wycinka drzew przy świetlicy to chyba Pan się umawiał z Zastępcą, tak Pani Radna? 
Odnośnie drzew, no to już pan chyba Dąbek albo wie o tym, albo będzie powiadomiony. Te dziury, 
które Pani mówi w drogach powiatowych oczywiści zgłaszamy i będziemy dalej zgłaszać do zarządcy 
drogi. o lustrze w Sieradowicach na skrzyżowaniu tam w Siekiernie tak ? A tam nie było lustra w tym 
miejscu? No bo ja właśnie ten, tych luster zginęło nam kilka już albo kilkanaście w ciągu tych ostatnich 
lat. Bo ja właśnie pamiętam, że tam stało to lustro, dlatego pytam się czy o to chodzi skrzyżowanie. Pan 
sołtys Wzorek pytał o zakup tego traktorka, urządzenia do odśnieżania. To jest oczywiście w funduszu 
sołeckim na bieżący rok i jest zamiarem, żeby to kupić, wykorzystać ten, te środki w tym roku. Projekt 
ulica Sosnowa. Pan powiedział, że to mieszkańcy pytają, tyko nie wiem którzy mieszkańcy. Ci co chcą 
drogi? Czy ci, co nie chcą drogi? Bo wiem, że część mieszkańców.... na zebraniu, że połowa ludzi nie 
chce przekazać fragmentu swoich działek na wykonanie rowu odwadniającego, więc część chce, część 
nie chce. Oczywiście my jesteśmy gotowi, żeby to podjąć to wyzwanie, tylko że prosiliśmy 
mieszkańców, jak zresztą w innych miejscowościach o taką życzliwość, żeby przekazali fragmentem, 
nie wiem - metr, półtora, dwa metry działki na to, żeby wykonać rów odwadniający, bo tam jest teren 
zalewowy. Jak wszyscy wiemy, najniższy teren wokół, znaczy w Wilkowie, tam przy ciekach wodnych i 
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tam są konieczne rowy odwadniające, żeby droga była dłużej żywotna. Ja do tego powrócę, mam 
wykaz, może Pan się zapoznać panie sołtysie, ile osób zgodziło się na przekazanie, a ile nie. Mamy tam 
dostępne materiały w wydziale u nas rolnictwa. Pan kierownik Chrzęszczyk to posiada. Możemy 
później to, temu się przyjrzeć. O przedszkole i żłobek to mówiliśmy już wielokrotnie. Czekamy na 
dofinansowanie, nie wycofujemy się z tego. Wiemy, że będą konkursy dopisywane i będziemy składać 
wnioski o dofinansowanie na budowę żłobka wraz z przedszkolem w Wilkowie. Oświetlenie uliczne w 
Świętej Katarzynie na Kieleckiej. Pani Barcikowska pytała o to. Ja to widzę też codziennie, to będzie 
niebawem uzupełnione. Rozkłady jazdy. O tym mówiłem, że firmy przewozowe mają obowiązek na 
przystankach zamieścić te rozchody jazdy. I odnowienie przystanków też w okresie wiosenno - letnim 
też będą to realizowane. Pani Zosia Gliwa pytała o drogę gminną, o drogę gminną Dąbrowa Dolna - 
Górna. Firma wejdzie na, do tych prac z chwilą ustąpienia śniegów, opadów, kiedy będą warunki 
korzystne, czyli będzie trochę sucho, bo podpisał Związek Gmin umowę na to zadanie. To jest 
połączone razem, umowa jedna na dwie drogi, to jest odcinek Dąbrowa Dolna Górna, oraz odcinek 
drogi gminnej Psary - Stara Wieś w kierunku Świętej Katarzyny do lasu, do parku narodowego. 
Szanowni Państwo, jeśli jestem przy głosie to chciałbym... czy może później takie sprawy różne 
jeszcze? Zaproszenia, czy ktoś jeszcze może ma tutaj...  
 
01:02:53:00 [Teresa Bzymek]: Jesteśmy Panie Burmistrzu w punkcie ósmym - udzielenie odpowiedzi. 
Tak, że jeżeli już wszystkie pytania, które były zadane, Burmistrz już udzielił odpowiedzi, to proszę 
bardzo.01:02:53:00[Dariusz Skiba]: Ja tylko chciałem uzupełnićZastępca, ale w międzyczasie jeszcze 
chciałem, jestem przy głosie, to są takie jakby trzy najbliższe wydarzenia, czyli w niedzielę chciałbym 
Państwa zaprosić serdecznie na 32 finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy na Rynek Górny, to 
jest w godzinach od 15 do do 20, oraz mieszkańców Bodzentyna do plebiscytu, czy głosowania nad 
Obywatelskim Budżetem w godzinach 9 do 18- tej. I jeszcze tutaj w imieniu pana Radnego Powiatu 
Kieleckiego Pana Wojciecha Kózki, oraz pana prezesa Stowarzyszenia Łysica Sabt Pana Janusza 
Maciejskiego zapraszam Państwa na siódme dyktando gwarowe do Wilkowa, które odbędzie się 17 
lutego o godzinie 10 w  świetlicy wiejskiej w Wilkowie. Mam zaproszenia dla stowarzyszeń, tak, że to 
później po sesji bym rozdał. Dziękuję bardzo.  
 
01:03:56:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Wiceburmistrz Pan Andrzej Jarosiński.  
 
01:04:02:00 [Andrzej Jarosiński]:  Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Chciałem 
się odnieść do tych dwustu złotych o które pytał Pan Radny Zieliński. Każda sytuacja jest inna. Te 
środki są przekazywane zgodnie z ustawami, rozporządzeniami, natomiast proszę nie używać takiego 
języka populistycznego, że są organizowane imprezy, tak jakby to na te imprezy były wydawane 
pieniądze, które są potrzebne ludziom ubogim. To jest po prostu brzydkie.  
 
01:04:31:00 [Tadeusz Zieliński]: Powtórzę, tylko poprawię to.  
 
01:04:36:00 [Andrzej Jarosiński]: Myślę, że Pani Przewodnicząca Panu udzieli głos. Druga sprawa - 
droga Psary -odśnieżanie. W pierwszej kolejności odśnieżamy wszystkie drogi po których jeżdżą 
autobusy, są dowozy do szkół. W drugiej kolejności, tam gdzie wszyscy mieszkańcy, tam gdzie 
mieszkają ludzie przed wszystkim. Łącznik między Psarmi a drogą wojewódzką 751 to jest skrót. 
Dojazd do CPN-u jest też z drugiej strony. Powiedział Pan, że teraz rolnicy jeżdżą. No ciekawe 
stwierdzenie i że jeżdżą do lasów. Z której miejscowości? Do którego lasu? No, ale tak jak mówię, 
gdyby Pan zadzwonił i powiedział, że jest taka potrzeba, bo ktoś musi z tej drogi skorzystać 
jednorazowo, mamy taką możliwość, żeby tam wysłać sprzęt i ją odśnieżyć. Ale to jest dopiero droga, 
jeśli chodzi o odśnieżanie, dla nas trzeciego rzędu. Bo były takie sytuacje, że były zawieje i praktycznie 
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te służby non stop jeździły. Teraz jeśli chodzi o przewozy. Proszę Państwa dwóch przewoźników tych 
tutaj po terenie gminy podało rozkłady i te kursy są wykonywane, z trzecim przewoźnikiem, który ma 
najwięcej tych kursów nie przyjęliśmy, nie uzgodniliśmy tych pierwszych rozkładów i myślę, że dzisiaj 
je dopracujemy, ponieważ nie obsługiwały one w takim stopniu i o tych godzinach o których gdzieś 
tam wcześniej rozmawialiśmy. Te godziny powinny - mam nadzieję, że dzisiaj się ukazać, od 
poniedziałku to wszystko powinno ruszyć. Będziemy o tym informować na stronie i wykonawca będzie 
informował na swojej stronie i powinno się to już gdzieś zadziać. Natomiast te połączenia dłuższe o 
których mówiłem nastąpią dopiero  w momencie, kiedy wykonawca otrzyma zgody i pozwolenia z 
innych gmin i Urzędu Miasta Kielce i Urzędu Marszałkowskiego. To się gdzieś cały czas dzieje. A tak 
jak mówię, nie te pierwsze rozkłady, które zostały tutaj nam przedłożone nie spełniały naszych 
oczekiwań i oczywiście będziemy wyrywkowo - na pewno nie da się tego robić codziennie, czy po 
sygnałach, czy z własnej inicjatywy co jakiś czas będziemy sprawdzać, czy te wszystkie kursy są 
realizowane. Pyta Pan o plan zagospodarowania przestrzennego. Gdzieś próbuje Pan tutaj zwrócić 
uwagę czyje to są działki w okolicy. Jedna działka proszę Państwa w okolicy od wieków tak jak ten 
cmentarz tam jest od ponad 100 lat, tak, tak działka od ponad 100 lat jest w rodzinie mojej żony. Jest 
własnością mojej teściowej, nie będę wymieniał nazwiska. Jeśli o tą działkę Panu chodzi może Pan do 
mnie mówić wprost, nie obrażę się i teściowa też się nie obrazi, bo nie nabyliśmy tej działki, nie jest ona 
moja. Tylko jak mówię, teściowej. Nie wiem, czyja będzie. Natomiast to jest bezpośrednio przylegająca 
do drogi wojewódzkiej, żeby tutaj Państwo też mieli pełną jasność, o co panu Dudkowi chodziło. 
Natomiast jeśli chodzi o plan i czemu nic się nie dzieje? Gdyby Pan od początku do końca przeczytał tą 
decyzję wojewody, to by Pan dokładnie wiedział, że wszystkie przepisy dotyczące - bo została uchylona 
w części, w części dotyczącej zabudowy indywidualnej. Więc okazuje się, że patrząc z Pana punktu 
widzenia idealnie. Bo cmentarz można realizować, natomiast zabudowa indywidualna pozostała bez 
zmian i musi być realizowana w oparciu o WZ-i na starych zasadach, czyli nawet nic się tam - jeśli 
chodzi o zabudowę indywidualną dotyczącą tej działki o którą Panu chodzi.. Wie Pan, teściowa chętnie 
by ją sprzedała. Jeśli jest Pan zainteresowany to negocjacje i myślę, że się Panu uda. Część tej działki jest 
przeznaczona przy zagospodarowaniu terenu, bo konserwator się nie zgodził na usługi związane z 
obsługą cmentarza. No nie wiem jakie tam można prowadzić usługi związane z obsługą cmentarza jak 
mamy cztery pogrzeby na rok, na miesiąc, przepraszam. Drzewo - świetlica. Zbieramy po prostu 
informacje. Jeszcze tutaj też Pan Radny Jerzy Tofil zgłosił nam w tym tygodniu drzewo na ścieżce do 
podcięcia i po prostu żeby ta firma tu przyjechała to nie do jednego drzewka, do jednej gałęzi tylko 
musi być ich więcej. Lustro - wysłaliśmy tego samego dnia albo drugiego pismo ze zdjęciami. Lustro tak 
jak Pani powiedziała zmieniło właściciela, albo było potłuczone. Mieliśmy podobną sytuację na 
Orzechówce. Te znaki żeśmy tam sprzątnęli, będą zamontowane. Natomiast wysłaliśmy do powiatu, 
bo jest to droga powiatowa tak, że tak musieliśmy postąpić. No i chyba z tych pytań, które.. Tutaj, jeśli 
chodzi o ten traktorek to prośba do pana sołtysa, żeby przypomnieć ten temat. My to sobie oczywiście 
gdzieś tam zapiszemy, ale żeby przypomnieć ten temat w miesiącach maj- czerwiec. Tak, tak mi się 
wydaje, że to będzie najrozsądniej i tu też trzeba będzie się zastanowić jak to rozwiązać jak współpracę 
z powiatem, bo to też trzeba w jakiś sposób będzie no rozwiązać. Dziękuję.  
 
01:09:58:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Szanowni Państwo, jak wiecie jesteśmy już w punkcie ósmym 
- udzielenie odpowiedzi. Natomiast w związku z ad vocem, proszę Radny Pan Dominik Dudek.  
 
01:10:09:00 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Odnoszę, odniosę się może najpierw 
do wypowiedzi Pana Burmistrza Skiby. Jest mi niezmiernie miło Panie Burmistrzu, że w końcu 
zmotywowałem Was do działań odnośnie oczyszczalni w Świętej Katarzynie, co sam Pan przyznał. 
Dziwi mnie tylko, że Pan wiedząc o tym procederze przez tyle czasu nic w temacie nie robił o czym też 
sam Pan przyznał. Dopiero po moim zgłoszeniu nastąpiły jakieś działania. Bardzo się cieszę, że jestem 



11 | S t r o n a  

 

Panie Burmistrzu dla Pana takim motorem napędowym w pewnych sytuacjach. Odnośnie planu 
zagospodarowania przestrzennego Panie Burmistrzu tam chodzi o więcej, o więcej działek aniżeli tylko 
jedna. Wszystko Pan do siebie odbiera, twierdzi Pan, że Pan nie jest na tym punkcie przewrażliwiony, 
później coś tam, coś Pan innego mówi bez mikrofonów. Dlatego bardzo proszę być - nazwijmy to, 
stałym w tym co Pan mówi a nie zmieniać poglądów i wypowiedzi w zależności od tego, jaka jest 
sytuacja. Kto jest obecny na sali, kto tego słucha, bo to jest bardzo, bardzo ważne. Myślę, że Pan 
niektóre słowa, które już Pan wypowiedział będzie miał możliwość wyjaśnienia szerszego. A jak już 
jestem przy głosie Pani Przewodnicząca tutaj w trakcie sesji napisał do mnie mieszkaniec Świętej 
Katarzyny, czy można by sprecyzować w którym miejscu znajduje się siłownia zewnętrzna w Świętej 
Katarzynie. Może dlatego, że ten mieszkaniec od niedawna, bo tam od kilkunastu lat dopiero mieszka 
w Świętej Katarzynie i może nie wiedzieć gdzie ta siłownia jest zlokalizowana. Jakbyśmy mogli temu 
mieszkańcowi, który nas właśnie ogląda wyjaśnić gdzie znajduje się siłownia zewnętrzna w Świętej 
Katarzynie, dziękuję.  
 
01:11:54:00 [Teresa Bzymek]: Szanowne Panie, czy to jest pytanie na dzisiejszą sesję o siłownię? 
Szanowny Panie Radny Dominiku Dudku, czy to nie można by było załatwić po sesji i dopytać? Czy 
każdy ma być przygotowany na każdą ewentualność? Przecież można to spokojnie rozwiązać po 
zakończonej sesji. Proszę Burmistrz Pan Dariusz Skiba.  
 
01:12:17:00 [Dominik Dudek]: Pani Przewodnicząca, chcę się ustosunkować do Pani wypowiedzi.  
 
01:12:19:00 [Teresa Bzymek]: Proszę, Burmistrz Pan Dariusz Skiba.  
 
01:12:22:00 [Dominik Dudek]: Pani Przewodnicząca, chcę się  ustosunkować do Pani.. Zadała mi Pani 
Przewodnicząca pytanie...Czy to jest pytanie..  
 
01:12:27:00 [Teresa Bzymek]: Proszę Radny, Pan Burmistrz Dariusz Skiba.  
 
01:12:30:00 [Dominik Dudek]: to On jest Radnym, Burmistrzem ten  nasz Pan Dariusz Skiba? Bo 
Pani już troszeczkę się w wypowiedział gubi. Nie wiem co Pani tak z równowagi wyprowadziło.  
 
01:12:37:00 [Teresa Bzymek]: Proszę, Burmistrz Pan Dariusz Skiba.01:12:37:00  [Dominik 
Dudek]: Pani Przewodnicząca, zadaje mi Pani pytanie, zadaje mi...  
 
01:12:41:00 [Andrzej Jarosiński]: Niech Pan tak nie krzyczy  
 
01:12:41:00 [Dominik Dudek]: Ja Panu nie przerywałem, niech Pan ochłonie, bo wie Pan, wczoraj Pan 
z mieszkańcami rozmawiał, jak Pan rozmawiał konkretnie z jedną mieszkanką wczoraj, trzeba było 
takie dyskusje podejmować, a nie dzisiaj tutaj przed kamerami próbować cwaniakować Panie 
Wiceburmistrzu Andrzeju Jarosiński. Pani Przewodnicząca, zadała mi Pani pytanie, chciałbym to 
ustosunkować do tego pytania.  
 
01:13:05:00 [Teresa Bzymek]: Ale jeszcze nie oczekuję tej odpowiedzi w tej chwili.  
 
01:13:05:00 [Dominik Dudek]: Dobrze, mam nadzieję, że będę miał możliwość wypowiedzenia, 
dziękuję.  
 
01:13:07:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Radny Pan Burmistrz.. Proszę, Burmistrz Pan Dariusz 
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Skiba.  
 
01:13:16:00 [Dariusz Skiba]: Pani Przewodnicząca, znowu jestem naiwny, bo myślałem, że jak będzie 
fajnie szło 21 uchwał podjętych z takim stoickim spokojem, kulturą i przyzwoitością, taki będzie finał 
naszej kadencji wspólnej a jednak trzeba do pieca dorzucać cały czas i podnosić emocje, które nikomu 
nie służą, ani Panu, ani nam, nikomu, komukolwiek. To się nic nie zmieni, bo podejście jak i Pana jak i 
nas do sytuacji jest odmienne. Wychwalając się Pan tak, że posługuję się Pana podpowiedziami, że Pan 
nas trochę zmusił czy do tych działań w Wilkowie. Jest tu pan sołtys, który mieszka w Wilkowie od 
dziecka. Był świadkiem pracy budowy kanalizacji w Wilkowie 12 lat temu bodajże, więc...i wiele osób, 
mówiłem niejednokrotnie, widziało jaki był sposób budowy kanalizacji, gdzie nie było piasku, podsypu 
piasku, było poziomów zachowanych, studzienki są zamontowane w rowach, w terenach zaniżonych, 
zalewowych, są nieszczelne, więc to jest informacja ogólna dla wszystkich dostępna, bo mieszkańcy 
Wilkowa wiedzą jak tam, i często zgłaszali, wiele razy zgłaszali na temat tego, tego wydarzenia. I to nie 
jest Pana zasługa, że podejmujemy czy podejmowaliśmy działania naprawcze, tylko z uwagi na to, że 
samorząd miasta gminy zajmował się budową nowych odcinków instalacji, budową oczyszczalni 
ścieków nie był w stanie jednocześnie naprawiać to, co de facto wydaje się być nowe. Bo jak można 
naprawiać pięcioletni odcinek sieci, jeśli on gwarancji powinien mieć około trzydziestu lat. A on po 
kilku latach się rozsypuje. To jest nienormalne, żeby było tak, żeby my zostawiamy inną część gminy po 
to, żeby naprawiać to co było wcześniej źle zrobione. Nasze zadanie było wykonać przede wszystkim 
nową oczyszczalnię w Bodzentynie, oraz nową w Świętej Katarzynie oraz inne odcinki w innych 
miejscowościach: W Leśnej, w Śniadce, w Psarach Podłazach, we Wzdole, w Dąbrowach, w Dąbrowie 
Górnej, a teraz projektujemy Dąbrowie Dolnej i na Podgórzu i to był nasz cel. A w trakcie tych 
inwestycji, na które mamy, mieliśmy dofinansowanie bardzo duże, robiliśmy analizy i plan, 
harmonogram działań, jak naprawiać między innymi właśnie kanalizacje w Wilkowie i w Psarach, gdzie 
też Pan tam był, jakieś interwencje robił związaną z mieszkańcem na Psarach Starej Wsi, gdzie zostało 
to zrobione, ale to nie zmieniło faktu, że będzie wypływała woda wyżej na Psarach Kątach, u rodziny. 
Bo to, że zrobiliśmy w miejscu A to w punkcie B będzie się to powtarzało cyklicznie i też tam trzeba 
wnieść duży udział środków i pracy żeby w przyszłości zmienić, bo to nawet Pan Radny Tofil określił 
to mając projekt, że łącznik między Psarami Kątami a Starą  Wsią jest, średnica rur jest o wiele 
mniejsza niż powinna być, niż była w projekcie, o, to jest bardzo istotne, niż była w projekcie. Dlatego 
woda wypływa przed pompownią ścieków i proszę nie używać, że tutaj jest Pan wielkim jakimś 
fenomenem, że dzięki Panu my coś robimy dzięki Panu, bo mając na uwadze to, że Pan zawsze głosuje 
przeciwko uchwale budżetowej, to nie wiem jak to się ma do Pana działalności, że Pan nam w czymś 
pomaga, wręcz Pan przeszkadza według mnie.  
 
01:17:32:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Radny Pan Dominik Dudek.  
 
01:17:38:00 [Dominik Dudek]:Dziękuję Pani Przewodnicząca. pani Przewodnicząca, ja bardzo bym 
chciał, żeby Pani traktowała wszystkich jednakowo. Skoro jedni mogą powiedzieć o koszu przy 
przystanku, co też można było uczynić poza sesją. O podziękowania dla jaśnie panującego Pana 
Burmistrza Dariusza Skiby, co też można by uczynić poza sesją, dlatego Pani, dlatego Pani 
Przewodnicząca bardzo proszę też traktować wszystkich mieszkańców jednakowo. Jeżeli mieszkaniec 
w trakcie sesji, który poświęca swój czas na to, żeby tą sesję obejrzeć zadaje w trakcie sesji to pytanie, to 
bardzo proszę aby padła odpowiedź na to pytanie. Ten mieszkaniec prawdopodobnie nie mógł się 
osobiście tutaj pojawić w związku z czym, ma do mnie numer i napisał gdzie znajduje się siłownia 
zewnętrzna w Świętej Katarzynie, bo nie mogę zlokalizować. Proste pytanie i oczekuję prostej 
odpowiedzi, tyle Pani Przewodnicząca. Nie wiem po co Pani próbuje całą tą sytuację zaogniać, 
nakręcać, nie rozumiem, nie rozumiem Pani Przewodnicząca, dziękuję.  
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01:18:38:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Burmistrz Pan Dariusz Skiba.  
 
01:18:42:00 [Dariusz Skiba]: Pan jest na łączach z tym panem o który Pana prosi sms-em. Niech Pan 
zapyta sms-em skąd że zewnętrzna śj katarzy ską skąd powziął informacje, że siłownia zewnętrzna się 
znajduje w Świętej Katarzynie? Proszę zapytać się tego pana, który do Pana pisze. Nie wiem kto to jest, 
jest jest anonimowy, sztuczna inteligencja czy jakiś Pana kolega? [Teresa Bzymek]: Proszę, Pan Radny 
Dominik Dudek.  
 
01:19:11:00 [Dominik Dudek]: Panie Burmistrzu, bo nie mogę zlokalizować. Pani Radna pisała w 
gazetce gminnej, że taka jest. Już Pan wie skąd on wie o tym?  
 
01:19:21:00 [Andrzej Jarosiński]: Może Pan zacytować ten fragment?  
 
01:19:24:00 [Dominik Dudek]: Tak, Pani Radna pisała w gazetce gminnej, że taka jest.  
 
01:19:24:00 [Andrzej Jarosiński]: Z gazetki?  
 
01:19:25:00 [Dominik Dudek]: Z gazetki gminnej. No słuchajcie, ja, ja cytuję co ten człowiek napisał, 
dlatego ludzie, no ja tylko zapytałem, przekazałem informację. Jeżeli w gazetce tego nie było, jeżeli tej 
sytuacji rzeczywiście nie ma, tej siłowni nie ma, no to zamykamy temat. No nie, nie wiem w czym wy 
widzicie Państwo problem? Zadałem pytanie i tyle, dziękuję bardzo.  
 
01:19:44:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Wiceburmistrz Pan Andrzej Jarosiński.  
 
01:19:51:00 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Pan Dudek próbuje tutaj zrobić 
wrażenie i zapomnieć, stwierdzić, że coś padło w gazetce. Nie wiem co było w tej gazetce, natomiast 
niech Pan poprosi tego pana, który do Pana pisze, żeby podał numer gazetki to zaraz to sprawdzimy, 
bo teraz zrobił Pan takie wrażenie, że została podana nieprawda. Może rzeczywiście tak się stało, 
natomiast nie proszę Pana o cytat z wypowiedzi mieszkańca, tylko o wskazanie konkretnego numeru 
gazetki i wtedy będzie wszystko jasne. Bardzo proszę o takie wskazanie. Dwa. Jeśli się Pan powołuje na 
mieszkańców, to proszę Pana i powołał się Pan wypowiedzi dotyczącej mojej osoby, że rozmawiałem 
wczoraj z mieszkanką. No, nie rozmawiałem wczoraj z żadną mieszkanką, akurat tak wyszło. 
Wróciłem dość późno do domu już z nikim nie rozmawiałem a tutaj nie było. Więc Pan się przy swoich 
wszystkich wypowiedziach zasłania mieszkańcami, anonimowymi mieszkańcami, tymi tłumami które 
za Pana stoją, a o tym czy stoją, to się dopiero okaże. Więc tu akurat, wie Pan, powie Pan za chwilę, że 
to RODO, że Pani nie chce, że się boi i tak dalej i tak dalej. No wczoraj akurat tak wyszło. Odebrałem 
dziecko od teściowej, nie rozmawiałem z żadną mieszkanką. Niech sobie Pan przypomnie, cz na 
pewno tak? I może być podobnie z tym, co Pan przed chwilą tutaj cytował.  
 
01:21:33:00 [Jerzy Tofil]: Jest gazetka, nie ma (niezrozumiałe)  
 
01:21:33:00 [Andrzej Jarosiński]:No właśnie, rzucił Pan hasło i potem.. Dziękuję.  
 
01:21:41:00 [Teresa Bzymek]: Proszę.  
 
01:21:41:00 [Dominik Dudek]:  Dziękuję Pani Przewodnicząca za udzielony głos. Pokrótce - 
przeczytałem sms-a od mieszkańca, który jak słusznie Państwo zauważyliście no nie wskazał, nie wska.. 
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No tak kilkanaście lat tylko mieszka, czyli jest nowy, nie jest, nie jest stąd w takiej tutaj nomenklaturze 
mogę powiedzieć. Jest napływowy, który przekazał informacje. Zrobiliście.... No trzeba było po prostu 
powiedzieć: nie ma siłowni, załóżmy i tyle i odpowiedzieć na pytanie. A Wy, a Wy zrobiliście po prostu 
no nie wiem, kilkuminutowe dyskusje na temat, na temat, na temat tego. No można było to krótko, 
jednozdaniowo odpowiedzieć, że takowej siłowni nie ma. Panie Burmistrzu Jarosiński, no w Pana jakoś 
wypowiedzi nie chce mi się wierzyć, tym bardziej, że Pan okłamywał zarówno wyborców jak i nas 
Radnych na sesji. Dlatego też no jakoś nie do końca jest Pan osobą wiarygodną. No takie życie, takie 
życie. Ja też, ja też wiem, że to jest nie tylko moje zdanie, ale i większej ilości osób, że z tą Pana 
wiarygodnością może być różnie, może być różnie. Dlatego też to co Pan mówi, to co Pan mówi, wie 
Pan.. no to nie za bardzo, nie za bardzo jest takie przekonujące, bo ja pamiętam Pana wypowiedzi u 
Pana w gabinecie, że Pan mówił jedno a później zapierał się i twierdził, że mówił całkowicie co innego. 
Stąd też, ja nie wiem, mówię.. no jest sytuacja bardzo klarowna, tak jak z tą siłownią - po prostu 
powiedzieć, że żadnej siłowni nie ma. Powiedzcie to sami i tyle. I mieszkaniec myślę, który ogląda 
zrozumie to, że albo on po prostu źle coś zinterpretował w gazetce, a być może odniesie się do tego, 
odniesie się do tego sam. Mówię, no dla mnie to jest takie dziwne, że zrobiliście jakąś taką niepotrzebną 
dyskusję, gdzie zadane było konkretne pytanie, konkretna odpowiedź i tyle. No próbujecie coś 
powiedzieć potem, próbujecie się z tego wycofywać. Dla mnie takie to jest dziwne. Panie, Panie 
Burmistrzu Jarosiński, Pan macha mi rękami nad głową, Pan znowu nie umie zachować powagi tej, tej, 
tej instytucji, tej tej naszej Rady Miejskiej. Pan używał słów jakich Pan używał, za które jako jako 
nauczyciel powinien się wstydzić i Pan cały czas mi przerywa głos. Nie rozumiem Pana zachowania, nie 
rozumiem Pana - nie wiem, po prostu nie rozumiem Pana zachowania z tego względu, że Pan powinien 
nad sobą panować. Ja Panu nawet raz głosu nie przerwałem dzisiaj, a Pan notorycznie to czyni 
wymachując tymi rękami. Na temat tego machania rękami jedna z mieszkanek w Bodzentynie na 
spotkaniu z Panem, z Panem Burmistrzem powiedziała co o tym myśli. Widzę, że Pan tak gestykuluje 
we wszystkich sytuacjach. Dlatego ja mówię, no było pytanie, trzeba było odpowiedzieć, temat 
zamknąć, dziękuję.  
 
01:24:40:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, było pytanie. Ja pozwolę Pani Radnej Pani Agnieszce 
Barcikowskiej, żeby się do tego pytania odniosła. Szanowny Panie Radny, Panie Tadeuszu Zieliński 
teraz jest punkt ósmy: udzielenie na odpowiedzi w spra..., tak Panu Radnemu Dominikowi Dudkowi, 
dlatego też Szanowni Państwo jeżeli mieliście pytania był punkt siódmy: wolne wnioski i zapytania, 
wtedy trzeba było prosić o zabieranie głosu i zabierać ten głos. Bardzo proszę, nic się nie dzieje  
 
01:25:21:00 [Tadeusz Zieliński]:(Niezrozumiałe)  
 
01:25:24:00 [Teresa Bzymek]: Zaraz, zaraz Panu udzielę głosu. Proszę o cierpliwość. Proszę Radna 
Pani Agnieszka Barcikowska.  
 
01:25:34:00 [Agnieszka Barcikowska]:  Dziękuję Pani Przewodnicząca. Zaintrygował mnie Pan tutaj 
tym pytaniem. Pierwsza rzecz. Każda kwestia, która jest poruszona na sesji chyba powinna być 
sprawdzona. Dał się Pan po prostu wpuścić w maliny po prostu. Podaje Pan treść publicznie z sms-a, 
która jest niesprawdzona. Właśnie to jak kolega Radny podpowiada fake newsy Pan tutaj rozsiewa, nie 
ma tu ani słowa, to jest jedyny artykuł, który pisałam. Nie ma tu ani słowa o siłowni zewnętrznej. 
Myślę, że gdybym ja dostała takiego sms-a to najpierw sprawdziłabym to w gazetce, czy jest 
rzeczywiście taka informacja, nie buduje Pan w ten sposób chyba wiarygodności, dziękuję.  
 
01:26:23:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję bardzo, proszę Radny Pan Tadeusz Zieliński.  
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01:26:27:00 [Tadeusz Zieliński]:Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. Panie Zastępco Burmistrza, 
Panie Burmistrzu Jarosiński. Zna Pan rolników tu na naszej terenie? Bo widzę Pan nie zna. Wie Pan 
gdzie jeżdżą ludzie do lasu po drewno? Do Suchedniowa, do Suchedniowa jeżdżą, bo niestety w parku 
niestety nie zakupimy drewna na opał, a jednak ludzie jeszcze opalają drewnem, to pierwsze. Drugie 
pytanie było na temat tego, ile dostają ludzie na wyżywienie - 200 złotych. Ja pytałem, tyko zapytałem 
się czy ktoś z was by wyżył za te 200 zł i tylko tyle. Więcej nie chciałem usłyszeć nic.  
 
01:27:04:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję Panu Radnemu. Proszę Wiceburmistrz Pan Andrzej Jarosiński.  
 
01:27:08:00 [Andrzej Jarosiński]: Bardzo proszę Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, żeby Pan Radny 
Zieliński odsłuchał sobie, w jaki sposób zadał to pytanie. Możemy zrobić 10 minut przerwy i czy nie 
użył Pan tam słów, że macie pieniądze, są pieniądze na imprezy, na inne rzeczy a człowiekowi dajemy 
200 złotych za..  
 
01:27:27:00 [Tadeusz Zieliński]:( Niezrozumiałe)  
 
01:27:31:00 [Andrzej Jarosiński]: Jakbyśmy pieniądze, które są przeznaczone na pomoc dla ludzi 
wydawali na inne, dziwne, różne rzeczy. Proszę sobie odsłuchać. Nie mam do Pana pretensji, a wręcz 
chwalę to, że pyta Pan o ludzi, którzy mają do przeżycia 200 zł - jestem za. Natomiast moja prośba jest 
taka, żeby w ten sposób, bardzo populistyczny, Pan tego nie łączył, bo każdą taką sprawę trzeba 
indywidualnie sprawdzić z czego to wynikało i rozmawiamy o człowieku, który bardzo potrzebuje 
pewnie tych pieniędzy, bo rozumiem, że w przeciwnym wypadku Pan by nie pytał. Natomiast chodziło 
mi o tą zbitkę, którą Pan zrobił w tym pytaniu. Jakbyśmy tutaj wydawali pieniądze tego człowieka, a wie 
Pan doskonale, że to są dwie różne instytucje i te wszystkie wypłaty zależą od różnego przepisów, od 
dochodów tego człowieka, od sytuacji życiowej, od środków którymi dysponuje MOPS. Jeszcze raz 
powtórzę - świetnie, że Pan pyta o tego człowieka, natomiast bardzo proszę nie robić takich zbitek i nie 
rzucać tutaj na nas cienia, że wydajemy pieniądze, które mogłyby iść na ludzi, którzy nie mają środków, 
to są dwie zupełnie różne rzeczy, dziękuję.  
 
01:28:44:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję bardzo. Jest z nami na sesji kierownik, Pani Beata Dulęba, 
niejednokrotnie również z mieszkańcami swoich miejscowości szukałam pomocy w Miejskim 
Ośrodku Pomocy Społecznej i wiem, że wszystkie pomoce jakie są udzielane są obligowane 
przepisami, dochodami, ustawami, dlatego nie jest to taka decyzja, że komuś się daje 200 złotych, a 
komuś się daje 100 złotych. Wszystkie te pieniądze są obwarowane przepisami. Dlatego Szanowni 
Państwo, proszę o skończenie tych dyskusji a oddaję głos pani kierownik Beacie Dulębie.  
 
01:29:31:00 [Beata Dulęba]: Dzień dobry, witam Państwa. W odniesieniu do pytania Pana Radnego 
Zielińskiego chciałabym taką ogólną informację podać, ponieważ nie będziemy tu omawiać 
szczegółów, jeżeli chodzi o pomoc z Ośrodka Pomocy Społecznej proszę mieć na uwadze taką zasadę, 
że pomoc społeczna ma na celu wspieranie wysiłków osoby, osób, rodzin w wyjściu z trudnej sytuacji, 
wspieranie. Natomiast jeżeli chodzi o udzielanie pomocy, są różne formy świadczeń z pomocy 
społecznej. W pierwszej kolejności przyznajemy w przypadku ludzi, gdy nie mają dochodów, albo gdy 
mają dochody niewysokie, mieszczą się kryteriach i w przepisach ustawie o pomocy społecznej, 
przyznajemy zasiłek okresowy. Do tego możemy inne formy pomocy, czyli zasiłek celowy w ramach 
programu, w tym momencie "Posiłek państwa w szkole i w domu", zasiłek celowy na zakup posiłku 
lub żywności. W przypadku gdy są trudne sytuacje, gdy są jakieś szczególne wydatki, na przykład 
bardzo wysokie wydatki na leki, można ubiegać się również o zasiłek celowy tak, że... Ale za każdym 
razem proszę pamiętać że Pomoc Społeczna nie posiada takich środków, żeby utrzymywać cały czas 
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osoby i to jeszcze może na jakimś takim wysokim poziomie, bo mamy określone środki, mamy je na, w 
przeznaczeniu na osoby z całej gminy. Środki na przykład i wydatki na zasiłek okresowy, wysokości 
zasiłków okresowych są przewidziane przepisami ustawy, gdzie zasiłek okresowy stanowi 50 procent 
kwoty między kryterium dochodowym a dochodami osoby, albo tej rodziny. Tak, że to jest, to jest 
określone odgórnie, tutaj nie mamy dowolności. Natomiast w przypadku zasiłków na zakup żywności, 
tutaj też określamy z uwagi na to, że jest to określona kwota, w tym momencie mamy 230 000, 
wnioskowaliśmy o 230 000 przy udziale gminy 40 procent i urzędu, środków z budżetu państwa 60 
procent. Jeszcze nie podpisaliśmy w tym zakresie umowy, określamy tutaj corocznie sobie 
zarządzeniem kwoty, jakie będziemy przyznawać zarówno na osoby samotne - jest to zazwyczaj 
troszkę wyższa kwota, jak i na każdą osobę w rodzinie. Pracownik socjalny też w oparciu o wywiad i 
rozeznanie sytuacji wnioskuje też o określone formy pomocy dla osób. Dziękuję.  
 
01:32:27:00 [Teresa Bzymek]: Ja bardzo dziękuję pani kierownik. Szanowni Państwo, czy ktoś jeszcze 
chciałby zabrać głos? Ponieważ.. Pan Radny? Proszę.  
 
01:32:40:00 [Tadeusz Zieliński]: Dla mnie to jest bardzo takie upokarzające dla tej osoby 200 zł. Albo w 
ogóle mu nie dawać, albo wyliczyć ile ten człowiek, za ile może wyżyć.  
 
01:32:50:00 [Głosy z sali]: (Niezrozumiałe)  
 
01:32:53:00 [Tadeusz Zielińsk]: 200 złotych miesięcznie, miesięcznie 200 złotych, nie ma żadnego 
dochodu, nie ma żadnego. Jest inwalidą tak naprawdę, siedzi w kantorze - mieszka.  
 
01:33:08:00 [Teresa Bzymek]: Czy Pan Radny Zieliński skończył już swoją wypowiedź? Dziękuję, 
proszę Burmistrz Pan Dariusz Skiba.  
 
01:33:18:00 [Dariusz Skiba]: Szanowni Państwo, Moi Drodzy. To są sprawy bardzo delikatne. Ja 
niejednokrotnie w ciągu tych ostatnich dziewięciu lat z panią kierownik mieliśmy bardzo trudne 
sytuacje i decyzje, które wynikały z potrzeb naszych mieszkańców w różnych miejscowościach i często 
nasza ludzka postawa buntowała się z tym, co jest w zapisach ustawowych, że widzimy na przykład, że 
ktoś faktycznie jest nie do końca sprawny, mało przedsiębiorczy, niezaradny i nie ma dochodów, a my 
nie możemy, bo na przykład jakieś gospodarstwo rolne i to stawka się podwyższa dochodowa. Więc my 
ciągle bazujemy na przepisach i tylko na przepisach i to to jest trudny temat. I prosiłbym może Pana 
Radnego Tadeusza to jest sprawa indywidualna, i prosiłbym.. Jest pani kierownik, po sesji Pan po 
prostu jako Radny, osoba publiczna przekazała nazwisko w cztery oczy i pani wyjaśni kierownik co tam 
się dzieje, żeby Pan miał też wiedzę, dlaczego ta osoba ma taką kwotę przyznaną, a nie inną, bo 
oczekiwały większą. A pani kierownik z pracownikami udzieli informacji szczegółowej, bo nie możemy 
na sesji roztrząsać się nad osobą, która, o której nie wiemy, nie znamy szczegółów historii jej życia, ani, 
ani obecnej sytuacji finansowej czy zdrowotnej, więc najlepiej to takie sprawy delikatne to może po sesji 
w cztery oczy w gabinecie ustalić, żeby nie roztrząsać na sesjach, bo tych osób jest sporo w naszej 
gminie i każda sytuacja wymaga indywidualnego podejścia. Dlatego my cenimy oczywiście każde 
wsparcie Radnych, że się każdy Radny troszczy o mieszkańca, bo to jest nasza rola prawda? Obowiązek 
nasz, żeby zabiegać o pomoc dla naszych mieszkańców i wiem o tym, że niejednokrotnie czy ja, czy Wy 
ze swoich te środków wspieraliście osoby, które potrzebowały, no chore były, czy po jakichś 
wypadkach, czy, czy pożarach, czy innego rodzaju chorobach. Więc to jest też chwała dla wszystkich, 
że też pomagamy wspólnie poza jakby urzędem, z prywatnych środków te osoby. Ale pani kierownik 
bardzo proszę, żeby z Panem Zielińskim, dobrze? Porozmawiać tu na sali czy tam u siebie gdzieś w 
gabinecie na temat tej osoby o której Pan Radny tutaj raczył zabiegać. Dziękuję.  
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01:35:45:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę, proszę pani kierownik, Pani Beata Dulęba.  
 
01:35:48:00 [Beata Dulęba]: Szanowni Państwo, sprawy z pomocy społecznej bardzo proszę, nie 
możemy, uczulam Państwa, że nie możemy takich indywidualnych spraw omawiać publicznie, gdzie 
jest sesja publikowana, ale w ogóle w towarzystwie, w tak licznej grupie. Natomiast jeżeli są jakieś 
przypadki o których my nie wiemy, albo które trzeba szczególnie, szczególnie Państwo zauważyliście, 
że trzeba w jakiś szczególny sposób pomóc, że coś się, coś się wydarzyło, proszę zgłaszać się do mnie 
lub do pracowników socjalnych zgłaszać takie sytuacje. Zawsze rozpoznamy sytuację i udzielimy 
odpowiedniego wsparcia. Tak, że w takich indywidualnych przypadkach proszę zgłaszać do Ośrodka 
Pomocy Społecznej. Oczywiście my będziemy chronić dane i informacje o sytuacji danych osób, bo do 
tego obligują nas przepisy, natomiast przyjąć zgłoszenie zawsze możemy i według swojej wiedzy i 
możliwości i zasad pomocy społecznej udzielimy wszelkiego, możliwego wsparcia. Dziękuję.  
 
01:37:01:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Radny Pan Dominik Dudek.  
 
01:37:03:00 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca za udzielony głos. Ja tak może nawiążę 
do tej wypowiedzi Pana Tadeusza, bo on zapytał czy za 200 zł można przeżyć. Patrząc na oświadczenia 
majątkowe niektórych Radnych, już nie będę mówił, czy tylko gminy, ale z różnych gmin 
samorządowców, to Panie Tadeuszu są Radni, którzy nie wykazują żadnych dochodów, a jeżdżą 
samochodami za kilkadziesiąt tysięcy złotych. Czyli można jakoś gospodarować bez dochodów nawet. 
Jadą na świadczeniach rodzinnych, jadą na różnego typu innych świadczeniach, gdzie wszyscy w koło 
wiedzą, że świadczą usługi. Ja mówię, w różnych gminach takie sytuacje się zdarzają i ci samorządowcy 
jak najbardziej, myślę że za 200 złotych to byliby w stanie przeżyć a samochodami którymi się 
poruszają naprawdę kosztują kilkadziesiąt tysięcy złotych, powtórzę - brak takich oficjalnych 
dochodów. Dlatego my żyjemy w bardzo ciekawych i specyficznych czasach. Ja myślę, że tutaj będzie 
trzeba w końcu tak odciąć takie osoby, będzie trzeba się im przyjrzeć jak to wszystko funkcjonuje, bo 
powiem, to jest mistrzostwo świata, to co się dzieje. Ludzie za 200 złotych, to co powiedział Pan 
Tadeusz, mają sytuację życiowe różne. Był materiał na temat bieguna zimna w gminie Bodzentyn. Ja 
nie wiem czy Włodarze naszej gminy obejrzeli do końca ten materiał, bo wszędzie się chwaliliśmy tym 
materiałem z Echa Dnia wypowiedziami mieszkańców, no ja to obejrzałem i jak usłyszałem o 
kolejnym mieszkańcu.. Nie wiem, bo też nie chcę tego przekazywać bardzo, bo nie nie robiłem 
weryfikacji tak jak z sms-em, nie robiłem weryfikacji, nie żądałem żadnych dokumentów, ale ten 
mieszkaniec publicznie się wypowiedział na łamach Echa Dnia jaka sytuacja go spotkała, w jakich 
warunkach żyje i nasza... nie wiem, promocja w gminie, jeszcze ten materiał puszcza i go udostępnia i 
go reklamuje. Ja myślę, że powinniśmy się wstydzić za takie sytuacje, za takie podejście do 
mieszkańców, bo to ci mieszkańcy później na Was głosują i to Wy dajecie im jakieś tam 200 złotych. To 
co powiedziała Pani Przewodnicząca. Po skończonej Wigilii, to co zostało pakujecie im i dajecie. To co 
spadło kolokwialnie mówiąc ze stołu pana, ale Oni później na Was głosują i Oni są Wam tylko 
potrzebni w momencie, gdzie jest głosowanie. Zwróćcie uwagę na tych ludzi, zwróćcie uwagę, jak 
wygląda sytuacja. Nie wie Pan co ja mówię? Niech Pan sobie obejrzy materiał, gdzie Pan też się 
wypowiadał na stronie Echa Dnia- biegun zimna i będzie Pan wszystko wiedział o czym ja mówię. 
Widzę, że Pan tylko wybiórczo pewne sytuacje ocenia, nie bierze tego kompleksowo i nie ocenia tego 
kompleksowo. Szanowni Państwo, widzę że Pani Przewodnicząca chce, chce jak najszybciej tą sesję 
skończyć. Jest z nami mieszkanka, która tu za plecami moimi, która chciała zabrać głos, która prosiła o 
głos. Tego nie słychać, bo Ona to mówi bez mikrofonu. Uważam, że skoro mieszkaniec się fatygował 
na sesję i chce tego, ten głos chce go zabrać, to, no ja uważam, że przyzwoitość ludzka nakazuje aby 
tego głosu mu udzielić. Ja widzę, że Pani Przewodnicząca już dąży do zamknięcia jak najszybszego tych 
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obrad, przejścia do kolejnego punktu, ale szanujmy tych mieszkańców bez względu na ich poglądy, bez 
względu na ich status życiowy, szanujmy wszystkich mieszkańców, dziękuję.  
 
01:40:22:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Szanowny Panie Radny, jeszcze nie odniosłam się do 
mieszkanki, ponieważ Pan cały czas ad vocem i ad vocem, więc udzielam Panu głosu, natomiast 
kolejności po zabranych głosach Radnych pozwolę mieszkance się wypowiedzieć. Nie musi Pan się tak 
angażować i nad tym roztrząsać, bo nie ma potrzeby. Proszę, Burmistrz Pan Dariusz Skiba.  
 
01:40:52:00 [Dariusz Skiba]: Pan to chyba nie potrafi bez atakowania ludzi normalnie. Ciekawy jestem, 
gdzie jest Pana granica hipokryzji, złośliwości, nienawiści do innego człowieka. Proszę Pana, Pan 
zachowuje się naprawdę w sposób... To, że Pan się zachowuje idiotycznie to nie upoważnia Pana, żeby 
ktoś zachował się inaczej inny idiotycznie. No przecież to jest jakieś, jakieś absurdy i paranoja co Pan 
mówi w ogóle. Przyjechała redakcja robić reportaż o tym biegunie zimna i ja nie namawiałem 
mieszkańców do udziału w tym reportażu. Państwo chodziło po, po Rynku - redaktorzy i robili 
wywiady. To jest ich praca, nie Gminy. Oni przyjechali, to nie Gmina robiła reportaż, tylko przyjechało 
jak Pan potwierdził, przyjechała redakcja Echo Dnia, to Oni to zrobili i Pan próbuje ubrać samorząd, 
że samorząd promuje jakieś skrajne rzeczy w naszej Gminie. Proszę Pana, nie tędy droga. Pan w tym 
kierunku idzie cały czas na jakieś zderzenie totalne. No to jest naprawdę jakiś totalny absurd, żeby i to 
w taki sposób, taki złośliwy, taki arogancki, taki, taki butny, tak się wypowiadać na temat właśnie pracy 
samorządu i innych osobach i Pan zarzuca Zastępcy, że, że rękami coś macha, tylko że gest jakiś ręką, 
ręką jest to już Pana, jest jakieś dziwaczne jest. Ludzie gestykulują, to normalny mowa ciała jest, a Pan 
tutaj jakoś oskarża Zastępcę, że rękami wymachuje, że ręką pokaże pewnie jakiś gest, to już jest jakieś 
coś dziwacznego? Pan, Pan też ma swoje gesty, które też mnie dziwią, ale o nich nie mówię, bo każdy 
człowiek ma naturę swoją osobistą, każdy ma swój charakter, erudycję, każdy ma swoje zamiłowanie, 
każdy ma swój jakiś charakter, każdy jest inny, nie taki jak Pan, na szczęście jak Pan, na szczęście 
podkreślam, bo Pan to co robi naprawdę jest uwłaczające na Radnego. Tutaj użył Pan, wie Pan że jest 
Radny z Wiącki Mariusz Matla, to jakby tak celowo, żeby prostu zabłysnąć, że w Wiącce jest przystanek 
pomalowany, prawda? To tak jakby nie było Radnego z Wiącki. Pyta Pan o Wilków, Katarzynę, to tak 
jakby nie było Radnych z Wilkowa i Katarzyny. Niech Pan się zajmie swoim terenem, gdzie Pan 
zaniedbuje, powiem uczciwie. Swój teren, głosując przeciwko inwestycjom, które robiliśmy przez lata. 
To jest Pana sukces wielki, że Pan głosuje przeciwko budżetowi, gdzie jest mnóstwo inwestycji 
wielomilionowych w Bodzentynie. Szkoda naprawdę, chciałoby się powiedzieć coś więcej, ale dobrze 
się kończy kencja.  
 
01:43:49:00 [Teresa Bzymek]: A Szanowny Radny Panie Dominiku Dudek, czy pozwoli Pan żebym w 
końcu udzieliła tego głosu? Dopiero Pan zabiegał cały czas, że nie udzielam, ale kiedy mam udzielić ten 
głos? Proszę.  
 
01:44:04:00 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Po tej Pani, po tej Pana wypowiedzi 
Panie Burmistrzu, no to ja już się nie dziwię, że pani prezes PUK-u mówi jak mówi, żeby Panu 
przekazać informację, bo do Pana nie docierają informacje. Ja nie mówiłem o tym, że Gmina zaprosiła, 
że coś, tylko mówiłem o tym co powiedział mieszkaniec Wzdołu Rządowego w jednym z tych 
wypowiedzi. Ja mówię konkretnie, bo On się... Tam było pokazane, twarz, chyba imię i nazwisko nawet 
było podane, i on powiedział o sytuacji jaka go dotknęła w tych przymrozkach, w tych mrozach, o to 
mi chodziło Panie Burmistrzu. Niech Pan sobie obejrzy nie tylko to co Pan przemawiał, ale co 
mieszkańcy jeszcze mówili w tym materiale prasowym. Ja nie twierdziłem..  
 
01:44:49:00 [Dariusz Skiba]: ....bo nie wiem co.  
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01:44:52:00 [Dominik Dudek]: No widzi Pan i Pan się nie interesuje mieszkańcami. To jak Pan się, jak 
Pan to obejrzy, jeżeli Pan to obejrzy i Pan twierdzi, że tam się nic nie dzieje, to powiem Panu - no 
szkoda z Panem rozmawiać, dziękuję.  
 
01:45:04:00 [Teresa Bzymek]: Bardzo dziękuję, było to jedno długie zdanie, dziękuję. Proszę, proszę o 
zabranie głosu mieszkankę naszej gminy, bardzo proszę.  
 
01:45:18:00 [Mieszkanka gminy]: Dziękuję Pani Przewodnicząca za udzielenie głosu. Nazywam się 
Zielińska Romana i do czerwca 2022 roku byłam pracownikiem Biblioteki Publicznej w Bodzentynie. 
Szanowni Państwo, to już upłynęło, za chwilę będzie prawie 2 lata i nie byłoby mnie dzisiaj tutaj, 
chciałam to podkreślić, nie było, nie byłoby mnie tutaj dzisiaj gdyby nie ostatnie wypowiedzi Pana 
Wiceburmistrza Pana Jarosińskiego. Wypowiedzi publiczne oczywiście z mieszkańcami, to było na 
spotkaniu, pierwsza wypowiedź z mieszkańcami, na spotkaniu z mieszkańcami w Bodzentynie, druga 
tutaj na którejś sesji Rady Miejskiej w Bodzentynie dotyczyła ta wypowiedź moich kwalifikacji i 
kompetencji Szanowni Państwo. Ja chciałam się do tego odnieść, bo nie pozwolę, żeby szkalowano 
moje dobre imię. Zostałam zwolniona Szanowni Państwo w związku z mobbingiem, który dotknął 
moją osobę i wiele osób w Centrum Kultury. Tutaj mam protokół Państwowej Inspekcji Pracy, która, 
w którym to protokole wyraźnie można odczytać, że ten mobbing był.  
 
01:46:42:00 [Teresa Bzymek]; Czy na tą okoliczność jest jakieś postanowienie sądu o tym mobbingu, 
czy jakieś ma Pani takie dokumenty, które faktycznie stwierdziłyby, że takie działania miały miejsce?  
 
01:46:54:00 [Romana Zielińska]: Szanowni Państwo, no posiadam ten protokół z kontroli Państwowej 
Inspekcji Pracy, która jednoznacznie wskazuje, że ten mobbing był w bibliotece i dotyczył nie tylko i 
wyłącznie mojej osoby. Zostałam zwolniona w związku z mobbingiem, toczyły się dwa postępowania 
sądowe odnośnie mojego zwolnienia i odnośnie właśnie mobbingu. Obydwie te sprawy zostały 
zakończone ugodą. Nie będę odnosić się do tej ugody, bo ona jest objęta klauzulą tajemnicy. Wiem, że 
tutaj czy na różnych spotkaniach dywagujecie Państwo na temat mojej osoby, natomiast no ja nie mogę 
się odnieść do tego, do tej ugody. Tak jak powiedziałam, jest objęta tajemnicą. Chciałabym powrócić 
do tego, co miał Pan Wiceburmistrz, wypowiadał się publicznie na temat moich kwalifikacji i moich 
kompetencji. No cóż, no może to są, jeżeli chodzi o kompetencje, kwalifikacje, no może to są zbyt 
małe jak na tutejszą gminę. Mam wykształcenie prawnicze, w tym momencie jestem studentką studiów 
doktoranckich, no ale to jest chyba za małe wykształcenie na tutaj, na naszą gminę. Jeżeli chodzi o 
kompetencję, bo powiedział Pan że... No Pan Dyrektor Sikorski poznał się na kompetencjach. Nie 
wiem co, co Pan miał na myśli, w mojej ocenie...  
 
01:48:22:00 [Teresa Bzymek]: Ja przepraszam, że Pani przerywam, ale jeżeli Pani ma takie wysokie 
wykształcenie i takie wysokie kompetencje to myślę, że to nie jest problem ze znalezieniem pracy i 
szybko Pani sobie z tym poradzi.  
 
01:48:37:00 [Romana Zielińska]: Pani Przewodnicząca to nie chodzi o znalezienie pracy, bo może pracę 
już znalazłam, ale chodzi o oczyszczenie mojego dobrego imienia. Nie mogę powiedzieć, nie może 
ktoś szkalować mnie i mówić, że nie mam, nie miałam kompetencji i zostałam zwolniona w związku z 
tym.  
 
01:48:52:00 [Teresa Bzymek]: Proszę.  
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01:48:52:00 [Romana Zielińska]: Nie mogę na to pozwolić Panie Wiceburmistrzu. Nie powierza się... 
wracając do sprawy, nie powierza się osobie bez kompetencji przeprowadzenie inwentaryzacji, 
przeprowadzenie skontrum i wielu innych działań, które mają miejsce w bibliotece. Jeżeli - chciałam 
jeszcze odnieść się do skontrum, byłam przewodniczącą Komisji Skontrowej. Być może to komuś jest 
nie na rękę mówiąc tak kolokwialnie, natomiast w tym protokole Komisja wykazała, że zaginęło 1032 
egzemplarze książek. Nie wiem jaka to jest wartość finansowa, być może nawet historyczna? Takich 
informacji nie posiadam. No to tyle. Może Pan, chciałabym usłyszeć Pańskie zdanie na ten temat, 
dlaczego Pan tak publicznie szkaluje moją osobę?  
 
01:49:56:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Wiceburmistrz Pan Andrzej Jarosiński.  
 
01:50:00:00 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Odniosę się 
do wypowiedzi Pani Zielińskiej w trzech punktach. Pierwszy - jeżeli Pani widziała że zginęło 1300 ileś 
książek, czemu nie powiadomiła o tym odpowiednich organów? Sprzeniewierzono publiczne 
pieniądze, to jest nawet obowiązek. I teraz Pani mówi to publicznie na sesji. Numer jeden. Dwa -  
chciałbym usłyszeć ten fragment, o którym mówiła Pani mówiła o mobbingu. Czy ma Pani wyrok 
sądu, czy ma Pani pismo, tylko i wyłącznie pokontrolny protokół. Trzy - wypowiadałem się na temat 
Pani kompetencji, ponieważ Pani była u nas na stażu w Urzędzie Miasta i Gminy Bodzentyn. 
Zdążyłem zauważyć jakie są Pani kompetencje i swoje stanowisko podtrzymuję. Była Pani u mnie, 
rozmawiała Pani ze mną, pewnie teraz może się Pani wyprzeć, odnośnie pewnych warunków, jakie są 
potrzebne do startowania w konkursie. Zdążyłem poznać Panią i opinię pracowników na temat Pani 
kompetencji i podtrzymuje moje stanowisko.  
 
01:51:11:00 [Teresa Bzymek]: A czy Wiceburmistrz mógłby.. Wiceburmistrz mógłby powiedzieć o jaki 
konkurs chodzi? Bo to też jest bardzo ważne.  
 
01:51:21:00 [Andrzej Jarosiński]: Wie Pani, co bym nie powiedział, to była to rozmowa...  
 
01:51:23:00 [Teresa Bzymek]: Czy to stanowisko pracy? Czy to jakiś konkurs?  
 
01:51:26:00 [Andrzej Jarosiński]: Pani tutaj, Romana Zielińska jest bardzo ambitną osobą, wysoko 
mierzyła, tylko nie wiedziała jakie kwalifikacje musi posiadać, żeby na to stanowisko móc, bo jeśli 
chodzi o Bibliotekę Publiczną to są takie specyficzne warunki, że bibliotekarzem może być tylko osoba, 
która ukończyła studia o odpowiednim kierunku, natomiast dyrektorem może być osoba, która 
niekoniecznie kończyła takowy kierunek. Więc to o to chodziło. Nie chcę się wdawać w dyskusję, tak 
jak Pani powiedziałem, jeśli Pani się czuje urażona, zna Pani drogę do odpowiednich instytucji, a ja 
swoje stanowisko podtrzymuję, że w momencie kiedy Pani tutaj u nas była i pewnie nic się od tego nie 
zmieniło, dla mnie ma Pani jako pracownik niskie kompetencje. Dziękuję.  
 
01:52:15:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę, proszę.  
 
01:52:18:00 [Romana Zielińska]: Panie Wiceburmistrzu, no powiem Panu tak, że odważnie Pan 
wypowiada się w tej kwestii, w kwestii moich kompetencji. Jeżeli chodzi, że powzięłam takie 
informacje odnośnie sprzeniewierzenia, czy, że zaginęły w takich w takiej ilości woluminy w bibliotece 
protokół skontrum, jako przewodnicząca komisji przekazałam dyrektorowi. To w jego kompetencji 
należało przekazać informacje.. Nie, informacje ewentualnie organom ścigania. Tutaj, na tym, zaraz, 
pozwolicie Państwo, że może tutaj tą notatkę odczytam, jaki Pan Sikorski napisał notatkę na protokole 
skontrum. Nie wiem czy to.. Z uwagi podejrzenia nieprawidłowości przeprowadzonego skontrum 
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należy zweryfikować jego wynik. Chciałabym wiedzieć, no to przecież Pan Sikorski wiedział co się 
działo, na każdym etapie był informowany.  
 
01:53:45:00 [Teresa Bzymek]: Proszę, proszę.  
 
01:53:48:00 [Andrzej Jarosiński]: Przecież między Panią, Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, przecież 
między Panią a biblioteką, Panem Sikorskim toczyło się postępowanie i poszła Pani na ugodę mając tak 
silne dowody przeciwko Panu Sikorskiemu? No jak Boga kocham, troszkę sobie Pani tutaj zaprzecza, a 
dwa - to proszę Państwa, to jest żenujące. Zwróćcie Państwo uwagę tylko na jedną rzecz, na sposób 
zachowania i głosowania się jednego z Radnych. Prześledźcie jak ta osoba się zachowywała przez sześć, 
siedem lat, a jak się zachowuje od półtorej roku. Przecież nie powinniśmy tu na te tematy rozmawiać. 
Nikt z mojej rodziny: żona, dzieci nie starała się, nie stara się o pracę w gminie, bo bym się wstydził. 
Wszystko było cacy dopóki było cacy. Jak się zmieniło, to się zmieniło. W ogóle Pan się powinien 
wyłączyć z dyskusji.  
 
01:54:46:00 [Głos z sali]: Tak?  
 
01:54:46:00 [Andrzej Jarosiński]: Tak. Moralny, moralny, normalny, moralny. To jest żenujące, że 
rozmawiamy na ten temat i Pan jeszcze się w to włącza. Jak Pan tego nie rozumie, to Pan nie zrozumie, 
i jeszcze jedna kwestia. Pani Przewodnicząca, ja mam taką prośbę, żeby Pan Dudek, jak zadaje pytania 
na sesji to przygotowywał sobie również takie odpowiedzi jak mu pasują, to ja mu je odczytam i wtedy 
będzie zadowolony. Bo jak mówię co innego to widocznie jest problem. A już to raz Panu 
powiedziałem, ludzie naprawdę nas weryfikują. Mam nadzieję, że Pan się odważy na tą weryfikację. I 
Pana Burmistrza i pewnie mnie, niech Pan poczeka, trochę cierpliwości. Panią też zweryfikują tą 
uczciwość i zachowanie moralne. Mnie się to nie mieści, żeby Pan tak się... Ja rozumiem, że Panu się nie 
mieści  
 
01:55:46:00 [Głos z sali]: (Niezrozumiałe). 
 
01:55:46:00 [Andrzej Jarosiński]: No właśnie.  
 
01:55:48:00 [Głos z sali]: (Nezrozumiałe)  
 
01:55:50:00 [Andrzej Jarosiński]: Tak plakaty,.... Pan wieszał, pamiętam Pana dobrze.  
 
01:55:56:00 [Głos z sali]: ( Niezrozumiałe).  
 
01:55:58:00 [Andrzej Jarosiński]: Dobrze, ja bym tylko chciał, żeby Pan nie przeszedł na głodówkę.  
 
01:56:00:00 [Teresa Bzymek]: Spokojnie, spokojnie, skończy Wiceburmistrz ja... Dziękuję, proszę 
Radny Pan Tadeusz Zieliński.  
 
01:56:07:00 [Tadeusz Zieliński]: Chciałem Panu wyraźnie powiedzieć, że tu przyniosłem ten 
dokument, ten skontrum, to był podawany Pani Przewodniczącej. Prosiłem o odczytanie tego. Nikt nie 
podjął się tego, to Wy powinniście podjąć decyzję co z tym zrobić. Ale Wy odsunęliście to, nie, 
niepotrzebne. Ja nie przeczytam, ja tego nie potrafię przeczytać. To było na sesji pokazane. Ja.. Proszę 
posłuchać sobie sesję, posłuchać sobie sesję i zobaczyć, czy to nie jest dowód, że unikacie tego, tego 
problemu? Jakiego sądu? To Wy do sądu powinniście donieść to ! To Wy jesteście władzą, Wy 
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nadzoruje bibliotekę, nie ja! Burmistrz nadzoruje, tak? Burmistrz powołał, powołał dyrektora, czy ja? 
Tak, że proszę bardzo odpowiedzieć teraz mieszkańcom, jak to jest.  
 
01:56:51:00 [Andrzej Jarosiński]: Podobno wykryła przestępstwo, czemu nie zawiadomiła 
prokuratury?  
 
01:56:56:00 [Tadeusz Zieliński]: Udowodniłem, nie, nie, bo byście zaraz powiedzieli jak Dominik 
Dudek, że do prokuratury doniesienia robi. Nie, ja zrobiłem to tu, na sesję przyniosłem to, żebyście Wy 
podjęli decyzję, nie zrobiliście tego. Celowo, celowo, bo, bo, bo co? Bo trzeba zachować Sikorskiego? 
Tak ? Pan, Pana Dyrektora tak? O to chodziło tylko. Dziękuję.  
 
01:57:17:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę bardzo, proszę.  
 
01:57:22:00 [Romana Zielińska]: Panie Jarosiński, żenująca jest bardzo Pana wypowiedź. Chciałam 
powiedzieć taką rzecz.  
 
01:57:29:00 [Teresa Bzymek]: Nie, no ja bym powiedziała, że szczera jest i uczciwa, tak jak faktycznie 
jest.  
 
01:57:35:00 [Romana Zielińska]: Nie, absolutnie, absolutnie, to jest Pani zdanie.  
 
01:57:35:00 [Teresa Bzymek]: Ja do Pana tych słów nie nie kieruję, proszę się nie odzywać.  
 
01:57:38:00 [Romana Zielińska]: To jest Pani zdanie. Absolutnie jest żenująca, ale mam nadzieję, że 7 
kwietnia wyborcy zweryfikują to wszystko. Odnośnie tutaj ataku na mojego męża, bo nie jest tajemnicą, 
że że mój mąż jest Radnym, tu na jednej z sesji Pani zarzuciła prywatę mojemu mężowi. Szanowni 
Państwo, nie jestem tutaj jedyną osobą z rodziny Radnego, tego Radnego, która pracuje na terenie 
gminy. Sama Pani Przewodnicząca ma również zatrudnioną córkę, synową. Szanowni Państwo, to jest 
obłuda co Pan tutaj próbuje mówić, opinii publicznej przekazywać. To jest żenujące Panie 
Wiceprzewodniczący i mam nadzieję, że to wszystko ludzie dadzą upust tego 7 kwietnia. Pozdrawiam, 
dziękuję bardzo.  
 
01:58:30:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Wiceburmistrz Pan Andrzej Jarosiński.  
 
01:58:35:00 [Andrzej Jarosiński]: Jedno zdanie. Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Mówiłem o sobie, 
o zatrudnieniach, to jest raz, a dwa - Proszę podać przykłady tych zatrudnień. Jak dobrze kojarzę, jedną 
osobę kojarzę, to jest zatrudnienie na dowozach na umowę zlecenie jako opiekunka, tak?  
 
01:58:51:00 [Romana Zielińska]: Mam wymieniać wszystkich?  
 
01:58:54:00 [Andrzej Jarosiński]; Potwierdzi to Pani?  
 
01:58:54:00 [Romana Zielińska]: Być może potwierdzę.  
 
01:59:00:00 [Andrzej Jarosiński]: Rozumiem, że zacznie Pani też od siebie.  
 
01:59:00:00 [Romana Zielińska]: Nie, bo zaraz mi Pan zarzuci populizm Szanowny Panie. Być może 
potwierdzę.  
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01:59:00:00 [Andrzej Jarosiński]: Dziękuję Pani Przewodnicząca.  
 
01:59:05:00 [Romana Zielińska]: Gdzie pracuje córka Pana Bąderskiego? Proszę powiedzieć.  
 
01:59:00:00 [Andrzej Jarosiński]: W Zakładzie Usług Komunalnych.  
 
01:59:12:00 [Romana Zielińska]: Pani Radna, przepraszam, Szanowni Państwo, z szacunkiem dla 
Państwa, ale ja to muszę powiedzieć. Pani Marzanna również pracuje, Pana Tofila żona również 
pracuje. Tak jak powiedziałam Pani Przewodniczącej ...ja wiem o tym, ja wiem o tym, że Pani pracuje 
35 lat, ja wiem, ale Pani doskonale wie o czym ja mówię. Mówię o teraz zatrudnieniu, przedtem nie 
miała Pani zatrudnienia, dopiero zatrudnił Panią Pan Burmistrz Skiba.  
 
01:59:39:00 [Teresa Bzymek]: Szanowni Państwo Radni...  
 
01:59:41:00 [Romana Zielińska]: I tyle, bo naprawdę wchodzimy na takie tereny, które nie chciałabym 
się tym zajmować, ale sami Państwo wiecie w głębi serca jaka jest sytuacja. Ja mam prawo się bronić. Ja 
już powiedziałam na wstępie.  
 
01:59:53:00 [Teresa Bzymek]: Ale my Panią nie atakujemy tu, Szanowna Pani.  
 
01:59:53:00 [Romana Zielińska]: Nie byłoby mnie tu.. Nie proszę Państwa, nie. Jest cała nagonka, bo to 
wiecie Państwo, mobbing się zakończył, ja podpisałam umowę bo mobbing w mojej ocenie to jest 
druga powiedziałabym, ponosi się takie koszty fizyczne, uszczerbki fizyczne i psychiczne - zaraz bym 
powiedziała, po chorobach nowotworowych w moje ocenie. Umowa, ugoda Szanowny Panie 
podpisałam ze względu na stan zdrowia mój i mojej rodziny, bo jeżeli coś się dzieje z jedną osobą w 
rodzinie, to choruje cała rodzina. I to zrobiłam. Mój mąż nie był z tego zadowolony, ale to zrobiłam. 
Pan dzisiaj mi to zarzuca. Gdybyście Państwo przeczytali ugodę to, wiedzieliście Państwo kto miał 
rację, kto miał rację. Zresztą, ja nie będę swoich słów, zacytuję słowa Pana Radnego Dudka: Z jakiego 
tytułu były wypłacane pieniądze? I tyle w tym temacie.  
 
02:01:01:00 [Teresa Bzymek]:  O jakie pieniądzach Pani mówi?  
 
02:01:04:00 [Romana Zielińska]: Państwo wiecie doskonale, Państwo wiecie doskonale i tak jak 
powiedziałam; ugoda była..  
 
02:01:08:00 [Teresa Bzymek]: No nie wiem..  
 
02:01:11:00 [Romana Zielińska]: To słabo wiecie, macie orientację na temat finansów publicznych, 
którymi zarządzacie. Dziękuję.  
 
02:01:20:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Szanowna Pani Radna, Pani Marzanna Borek, bardzo proszę.  
 
02:01:27:00 [Marzanna Borek]: Ponieważ zostałam wywołana na dywanik, to chciałam powiedzieć, 
żeby wszyscy wiedzieli na czym polega moja sytuacja. Po 23 latach pracy w Śniadce w momencie kiedy 
szkoła została zlikwidowana, zostałam przeniesiona na zasadzie porozumienia stron do Szkoły 
Podstawowej w Bodzentynie. I umowę ze mną podpisał Pan Burmistrz Marek Krak.  
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02:01:54:00 [Andrzej Jarosiński]: ( Niezrozumiałe)  
 
02:01:54:00 [Marzanna Borek]: No znaczy tak.. Za zgodą Pana Burmistrza oczywiście tak? Pani 
dyrektor Halina Borowiec ze mną taką umowę. Oczywiście na początku były to umowy na czas 
określony, później pani dyrektor Bożena Pożoga podpisała ze mną umowę na czas nieokreślony i 
pracuję nadal, ponad 30 lat. Więc w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Bodzentynie pracuję już 10 lat. 
Dziękuję.  
 
02:02:43:00 [Głosy z sali]: ( Niezrozumiałe)  
 
02:02:45:00 [Teresa Bzymek]; Jeżeli Szanowni Państwo trzeba jeszcze wyjaśnień, to tak jak wspomniał 
Wiceburmistrz, tak.. moja synowa jest na w dowozach. Zaproponowała jej pani dyrektor 
Orzechowska, była pani dyrektor, ponieważ przyprowadza dziecko do przedszkola i w międzyczasie... 
Nie wiem nawet o jakie to kwoty chodzi. Może 500 złotych miesięcznie, nawet nie pytałam synową o 
jakie to kwoty chodzi. Natomiast Szanowni Państwo, jeżeli była zatrudniona żona naszego radnego w 
PUK-u, w Urzędzie Gminy córka była też, syn nie wiem czy nie był jakieś tam umowy zlecenie tak, że 
Szanowni Państwo, jeżeli te sytuacje miały miejsce wszystko było w porządku. Widzieliście głosowania 
Radnego Pana Tadeusza Zielińskiego, jak przychylnie podchodził do każdej uchwały, do 
podejmowanej decyzji. Natomiast jak się zakończyła współpraca z żoną Radnego Pana Tadeusza 
Zielińskiego, nagle Radny Pan Tadeusz Zieliński, tak jak już tu wspomniał Wiceburmistrz - obrócił się 
o 180 stopni.  
 
02:03:59:00 [Romana Zielińska]: Szanowni Państwo, syn nie był zatrudniony, syn nie był zatrudniony, 
syn zrezygnował. Miało do takiego zatrudnienia dojść, zrezygnował z racji tego, że solidaryzował się ze 
mną.   
 
02:04:17:00 [Teresa Bzymek]: Szanowni Państwo Radni, myślę, że te wywody już nie powinny mieć 
miejsca. Na podsumowanie proszę Wiceburmistrz.  
 
02:04:25:00 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Nie stosujmy wybiórczo, bo 
mamy też pewnie, i świadczył usługi czyjś syn. Jeśli będzie Pani chciała, żeby tak jak synowa tak? Jeździ 
na dowozach? Bardzo proszę w miesiącu sierpniu złożyć podanie do gminy. Jest szansa. Dziękuję.  
 
02:04:50:00 [Romana Zielińska]: Nie jestem zainteresowana. Proszę zatrudnić swoją rodzinę i być 
takim wspaniałomyślnym.  
 
02:04:55:00 [Teresa Bzymek]: Szanowni Państwo, jesteśmy w punkcie dziewiątym, zamknięcie obrad 
sesji Rady Miejskiej w Bodzentynie, jest również oczekujący Pan Jerzy Tofil, ale Pan Jerzy Tofil chyba 
już pozwoli abyśmy obrady zamknęli. Proszę, Radny Pan Jerzy Tofil, jeżeli już tak trzeba udzielać głos, 
proszę, Radny Pan Jerzy Tofil.  
 
02:05:21:00 [Jerzy Tofil]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Chciałem się odnieść tutaj do tych słów, 
które zostały wypowiedziane. Jeśli chodzi o panią Olę Bąderską, wielokrotnie dzwonię z różnymi 
sprawami, uważam panią Olę za bardzo kompetentnego pracownika, bardzo merytorycznego. Jeśli 
chodzi o moją żonę jest, jest pracownikiem. Pracowała ponad 20 lat na stanowisku głównego 
księgowego. Wystartowała do konkursu, pani kierownik PUK-u, pani prezes, przepraszam, pani prezes 
zdecydowała się powierzyć jej to stanowisko i pani prezes odpowiada za to wszystko. Dziękuję bardzo.  
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02:06:19:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę jedno zdanie.   
 
02:06:25:00 [Dominik Dudek]: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo. Mieszkaniec przysłał mi 
zdjęcie. Rzeczywiście to nie chodziło o ostatnią gazetkę a trochę chyba wcześniejszą - 2018 rok, zakup 
i montaż siłowni zewnętrznej w Świętej Katarzynie. Wysłał mi zdjęcie. Jeżeli będzie taka potrzeba, to 
po sesji Pani, Pani pokażę, że coś takiego miało miejsce. Tak, w dwa tysiące.. Ale Szanowni Państwo, 
czy padło stwierdzenie z imienia i nazwiska o jaką radną chodzi? No właśnie, no to wiecie, Wy bardzo 
fajnie to działacie, jeżeli ja coś mówię to jest populizm, ale jeżeli Wy mówicie to już populizmem nie 
jest. Każecie tutaj Pani Zielińskiej iść do sądu, to co powiedział Pan Tadeusz, ja wykrywam coś, 
zgłaszam, to jedziecie, że ja to mówię, że ja to zgłaszam, jakim prawem? Co Wy robicie Szanowni 
Państwo? Co Wy... Tak... i populizm jest w Waszym wykonaniu to naprawdę... ze świecą szukać w 
innych samorządach.......też się wypowiadali wczoraj ludzie. No powiem... Szanowni Państwo, no 
naprawdę, naprawdę..  
 
02:07:44:00 [niezrozumiałe] najmądrzejsi, odbierać...., wyłączać... Ludzie to widzą, ludzie to ocenią, 
dziękuję.  
 
02:07:49:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo przechodzimy do punktu 8 - 
udzielenie odpowiedzi na zapytania. Zamykamy ten punkt. Przechodzimy do dziewiątego - zamknięcie 
obrad. Szanowni Państwo, Szanowni Państwo proszę o spokój. Jesteśmy w dziewiątym. Zamykam 
sesję Rady Miejskiej w Bodzentynie, dziękuję wszystkim za udział i za przybycie.  
 
02:08:21:00 [Głos z sali]: Dziękujemy.  


